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ACTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT

Acta núm.: 14/2017
Caràcter:   ordinari
Data: 23 de novembre de 2017
Hora que comença:  19:00 hores
Hora que acaba:  21:15 hores
Lloc: Sala de Plens de l'Ajuntament

PRESIDEIX

Annabel  Moreno Nogué, alcaldessa de la corporació 

REGIDORS ASSISTENTS

Primer tinent d’alcalde: Ramon M. Vinyes Vilà 
Segon tinent d’alcalde: Josep Manel Nogueras Iglesias 
Tercera tinent d’alcalde: Isabel Roig Casas 
Quart tinent d’alcalde: Joaquim Mas Ferré 
Cinquè tinent d’alcalde: Jordi Muñiz Palmero
Laia Martín Romano 
Carles Sala Parra 
Estanislau Fors Garcia, 
Xavier Masgrau Gonzàlez (s’absenta a les 19:35 h.)
Susanna Mir Julià, 
Soraya Real Iglesias 
Joan Miquel Llodrà Nogueras
Viviana Pérez Clausen
David Caldeira Bacardit,  (s’absenta a les 20:55 h.)
Gerard Termes Serra,
Belén Quintero Aragon,

ACTUA COM A SECRETARIA

Teresa Icardo Paredes, secretària accidental de la corporació.

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació dels esborranys  de les actes de les sessions celebrades els dies 19 i 25 d’octubre 
de 2017.
2. Donar compte decrets d’Alcaldia.
3. Donar compte de l’informe sobre l’avaluació del compliment d’objectius de la Llei Orgànica 
2/2012 d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera ter trimestre.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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 4. Donar compte de la informació sobre el càlcul del cost efectiu dels serveis que presta 
l’Ajuntament d’arenys de Mar i l’Entitat pública empresarial Ràdio Arenys corresponents a 
l’exercici 2016.
5. Donar compte de l’execució del pressupost corresponent al tercer trimestre de 2017
6. Donar compte resolució de discrepàncies
7. Desestimació de l’acció de nul·litat llicencia Camí Vell de Caldes, 24.
8. Donar compte dels Decrets d’Alcaldia núm. 1669 al 1795 /2017.
9. Donar compte dels acords adoptats per la Junta de Govern Local.
10. Urgències
11. Precs i preguntes.

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

L’alcaldessa, Sra.  Annabel Moreno,  obre la sessió.

1. APROVACIÓ DELS ESBORRANYS  DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
CELEBRADES ELS DIES 19 I 25 D’OCTUBRE DE 2017.

Se sotmet a aprovació dels esborranys de les actes de les sessions celebrades el dia 19 i 25 
d’octubre de 2017, distribuïdes als assistents juntament amb la convocatòria, que és aprovada, 
per unanimitat, sense cap esmena.

2. DONAR COMPTE DECRETS D’ALCALDIA.

L’alcaldessa dóna compte d’aquests Decrets:

“De conformitat amb el que preveu la legalitat vigent, dono compte al Ple de l’Ajuntament dels 
següents Decrets d’Alcaldia:

2. 1 Decret 2017/1667, data 11 d’octubre  de 2017,  rectificat per un altre de data 
16 d’octubre de 2017, número 2017/1675 el qual es transcriu a continuació:

“Fets

En data 12 de setembre de 2017, el sergent cap accidental de la Policia Local ha emès un 
informe en el que posa de manifest la necessitat de nomenar un agent de la policia local amb 
caràcter interí que substitueixi al funcionari en segona activitat d’aquesta categoria professional
assignat als serveis de protecció i vigilància de l’Àrea de Serveis Socials, Sr. Lluis Giralt 
Verdalet, durant la situació d’incapacitat laboral transitòria en què es troba.

En l’informe emès, es fa constar:

- La necessitat urgent i inajornable de realitzar aquesta substitució per poder dur a terme els 
serveis encomanats
- Que no es possible redistribuir efectius per assumir els serveis que s’han de prestar donat el 
nombre d’efectius existent i les funcions encomanades
- Que es tracta de cobrir serveis essencials i prioritaris conforme a l’acordat pel Ple municipal 
de 21 de desembre de 2015

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Durant els mesos de febrer i principis de març de 2016, es va portar a terme el procés de 
selecció per a la provisió de 3 places d’agent de la policia local amb caràcter interí, conforme a
les bases publicades en el DOGC el 3 de desembre de 2015, expedient 173/2015.

La base onzena d’aquestes bases preveu la creació d’una borsa de treball amb la següent 
regulació:

“Els aspirants que hagin superat el procediment selectiu formaran part d’una borsa de treball,
ordenada per la puntuació del procés, a fi de ser nomenats funcionaris interins quan es doni 
alguna de les causes previstes a l’art 31 del Decret 233/2002 de 25 de setembre, que són les
següents: a)Per tal de cobrir transitòriament places que han de ser ocupades definitivament per 
funcionaris o funcionàries de carrera. b) Per situacions urgents degudament motivades. c) Per 
ocupar llocs de treball en substitució del funcionariat que gaudeixin del dret de reserva de 
plaça i destinació o d) Durant l'època turística, quan es vegi augmentada l'afluència de visitants.

Abans de ser nomenats hauran de superar els exercicis psicotècnics i la prova mèdica 
d’aquestes bases, les qual tindran una durada de validesa màxima d’un any...”

Aquesta borsa de treball del procés es va iniciar per decret 349/2016 de 18 de marc amb un
total d’11 candidats.

Atesa la renuncia de tots els candidats que van superar totes les proves, i que havent entrat en
contacte amb Direcció General de Seguretat de la Generalitat per poder fer ús de borsa de 
personal temporal seleccionat per la dita administració de conformitat amb el que preveu l’art
40 del Decret 233/2002, de 25 de setembre i aquesta ha informat que encara no es disposa 
d’aquest servei.

Es per això que finalment, i davant la impossibilitat de tenir finalitzat el corresponent procés 
selectiu, que s’ha entrat en contacte amb els següents aspirants del procés selectiu 173/2015,
que no formen part de la borsa vigent, però que van superar les proves mínimes requerides 
per l’accés a la categoria d’agent de policia local (prova física, prova cultural i certificat mèdic 
d’aptitud per a les funcions de policia local).

El primer candidat per ordre d’aquests aspirants és el Sr. Enric López Fernández amb DNI 
38823146C, el qual ha acceptat l’oferiment de treball temporal per substituir al Sr. Lluis Giralt
durant el període de la seva incapacitat laboral.

Raonaments Jurídics

Aquest nomenament és conforme a l’art. 19 Dos de la Llei 3/2017, de 27 de juny, de 
Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2017.

És d’aplicació l’art. 31.1 c) del Decret 233/2002, de 25 de setembre, pel qual s’aprova el 
reglament d’accés, promoció i mobilitat dels policies locals, que regula el nomenament de 
personal interí, en relació amb l’art. 38 en supòsits de màxima urgència.

L’acord de Ple de l’Ajuntament, de data 21 de desembre de 2015, va declarar essencials els 
serveis objecte d’aquests nomenaments.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Vist l’informe de la cap de RRHH i organització.

En ús de les atribucions que em confereixen els articles 21.1 h) de la llei 7/1985 de 2 d’abril,
reguladora de les Bases del règim local i 53.1 j) del decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i del règim local de Catalunya.

Resolc:

1.- Nomenar al Sr. Enric López Fernández, amb DNI 38823146C, funcionari interí de l’escala
d’administració especial, subescala de serveis especials, classe policia local, categoria agent 
escala bàsica, grup C2, i a efectes administratius de caràcter econòmic grup C1, nivell de 
complement de destí 16; amb les següents característiques:

- jornada de 37,5 hores d’acord amb el calendari específic de la policia local
- retribució mensual bruta de 1862,77€ d’acord amb el següent detall:
Sou base:          734,51€
C. Destí 16:      356,97€
C. específic:      771,29€

- El nomenament tindrà efectes des del dia 16 d’octubre de 2017 fins a la reincorporació al seu
lloc de treball del Sr. Lluis Giralt Verdalet en situació d’incapacitat laboral.

2.- Notificar aquest nomenament al Sr. Enric López Fernández, amb expressió dels recursos
que pot interposar, i comunicar-ho al cap de prefectura de la policia local, junta de personal,
així com a serveis econòmics, informàtica, control horari i prevenció de riscos laborals.

3.- Publicar aquest nomenament al BOP i al DOGC i donar compte al Ple en la propera sessió 
que es porti a terme.”

2. 2 Decret 2017/1680, data 16 d’octubre de 2017,  el qual es transcriu a 
continuació:

“Atès que l’alcaldessa ha d’absentar-se del municipi els dies 17 i 18 d’octubre de 2017, ambdós
inclosos.

Vist el que disposen els articles 23.3 de la Llei 7/1985 reguladora de les Bases de Règim Local,
55 del Decret legislatiu 2/2003 pel qual s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, 47 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals i 41.2) del Reglament Orgànic Municipal on s’especifica que els tinents d’alcalde
substituiran a l’alcalde en els supòsits d’absència.

Resolc:
1. Per absència de l’alcaldessa Sra. Annabel Moreno Nogué els dies 17 i 18 d’octubre de 2017,
el primer tinent d’alcalde Sr. Ramon Vinyes Vilà la substituirà en la totalitat de la seves funcions
com alcalde.

2. Notificar la present resolució al Sr. Ramon Vinyes Vilà.

3. Donar-ne compte a la propera sessió del Ple de l’Ajuntament que es celebri d’acord amb el

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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que disposa l’article 47 del ROF.

4. Publicar la present resolució al BOP.”

2. 3 Decret 2017/1795, de data 7 de novembre de 2017, el qual es transcriu a 
continuació:

“Atès que l’alcaldessa ha d’absentar-se del municipi el dia 7 de novembre de 2017.

Vist el que disposen els articles 23.3 de la Llei 7/1985 reguladora de les Bases de Règim Local,
55 del Decret legislatiu 2/2003 pel qual s’aprova el Text refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, 47 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals i 41.2) del Reglament Orgànic Municipal on s’especifica que els tinents d’alcalde
substituiran a l’alcalde en els supòsits d’absència.

Resolc:

1. Per absència de l’alcaldessa Sra. Annabel Moreno Nogué el dia 7 de novembre de 2017, el
primer tinent d’alcalde Sr. Ramon Vinyes Vilà la substituirà en la totalitat de la seves funcions
com alcalde.

2. Notificar la present resolució al Sr. Ramon Vinyes Vilà.

3. Donar-ne compte a la propera sessió del Ple de l’Ajuntament que es celebri d’acord amb el
que disposa l’article 47 del ROF.

4. Publicar la present resolució al BOP.”

En van restar assabentats.

3. DONAR COMPTE DE L’INFORME SOBRE L’AVALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT D’OBJECTIUS DE LA LLEI ORGÀNICA 2/2012 D’ESTABILITAT 
PRESSUPOSTÀRIA I SOSTENIBILITAT FINANCERA TER TRIMESTRE.

El Sr. Ramon Vinyes  dóna compte d’aquest informe:

Atès que la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
financera, en endavant LOEPSF, regula el principi de transparència com a base del 
funcionament de les Administracions Públiques, i per això resulta clau el rendiment de comptes 
i el control de la gestió econòmica per a contribuir a generar confiança en el correcte 
funcionament del sector públic.

Vist que a l'article 6 de la LO 2/2012, de 27 d'abril, es recull el principi de transparència i que 
les Administracions Públiques subministraran tota la informació necessària per al compliment 
de les disposicions d'aquesta llei. 
Considerant que el desenvolupament reglamentari a que es refereix l’esmentat article de la 
LOEPSF, l’ha realitzat el Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, a través de l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, modificada per l’Ordre HAP/2082/2014,  i en concret, sobre 
les obligacions trimestrals de subministrament d’informació, s’ha recollit a l’article 16.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Atès que els articles 14 i 16 de l’Ordre, sobre obligacions mensuals i trimestrals de 
subministrament d’informació de les Comunitats Autònomes i les Corporacions Locals, han 
entrat en vigor l’1 de gener de 2013, de conformitat amb la disposició transitòria única de 
l’Ordre.

Considerant que de conformitat amb el regulat a l’ article 16 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre,  l’ajuntament ha complert amb l’obligació de remissió de subministrament de la 
informació trimestral corresponent al tercer trimestre de 2017, en temps i forma, el dia 31 
d’octubre de 2017. Havent-se tramès la totalitat de la informació requerida pel Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques a través de la plataforma telemàtica habilitada a l’ 
”Oficina Virtual de les Entitats Locals”.

Atès que en quan a la necessitat de donar compte al Ple, el Reial Decret 1463/2007, de 2 de 
novembre, que desenvolupa la Llei 18/2001, d’Estabilitat Pressupostària, establia en el seu 
article 16.2 l’obligatorietat d’emetre informe d’intervenció de compliment de l’objectiu 
d’estabilitat i donar compte al Ple en els supòsits dels expedients de determinades 
modificacions de crèdit. En l’actualitat amb l’entrada en vigor de la LOEPSF i l’Ordre Ministerial 
de desenvolupament sobre les obligacions de subministrament d’informació, segons 
contestació emesa per la Subdirecció General d’Estudis i Finançament de les Entitats Locals a 
pregunta de “Cosital Network”, la verificació del compliment dels objectius d’estabilitat i de la 
regla de la despesa no es requisit previ necessari per l’aprovació dels expedients de 
modificació, sinó que procedeix l’actualització trimestral de l’informe d’intervenció de 
compliment dels objectius a que es refereix l’Ordre HAP2105/2012.

És per tot això que es dona compte al Ple de la informació del tercer trimestre de 2017 de 
l’execució pressupostària comunicada pel compliment de les obligacions de subministrament 
d’informació previstes a la Llei orgànica d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, 
d’acord amb els formularis remesos que s’adjunten com Annex i d’on es desprenen les 
següents dades en relació a les previsions d’evolució de les ORN, els DRN  al tancament de 
l’exercici i als càlculs realitzats per l’acreditació del compliment de l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària i del límit de deute:

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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1) Resum classificació econòmica, Entitat local09-08-006-AA-000 Arenys de Mar     
Ejercicios cerrados

Previsiones 
iniciales 

Presupuesto 
2017

(A) Estimación 
Previsiones 

definitivas al final 
de ejercicio (1)

(B) Derechos 
Reconocidos 
Netos (2)

Recaudación 
Liquida (2)

Recaudación 
Liquida (2)

Desviación 
(B)/(A)-1 Observaciones

1 Impuestos 
directos

2 Impuestos 
indirectos

3 Tasas y otros 
ingresos

4 Transferencias 
corrientes

5 Ingresos 
patrimoniales

6
Enajenación de 
inversiones 
reales

7 Transferencias 
de capital

8 Activos 
financieros

9 Pasivos 
financieros

Ejercicios cerrados

Créditos 
iniciales 

Presupuesto 
2017

(A) Estimación 
Créditos 

definitivos al final 
de ejercicio (1)

(B) Obligaciones 
Reconocidas 

Netos (2)

Pagos Liquidos 
(2) Pagos Liquidos (2) Desviación 

(B)/(A)-1 Observaciones

1 Gastos de 
personal

2

Gastos en 
bienes 
corrientes y 
servicios

3 Gastos 
financieros

4 Transferencias 
corrientes

5

Fondo de 
contingencia y 
Otros 
imprevistos

6 Inversiones 
reales

7 Transferencias 
de capital

8 Activos 
financieros

9 Pasivos 
financieros

(2) Datos de ejecución acumulados a final del trimestre vencido

Ejercicio Corriente Estimación 
Obligaciones 

Reconocidas Netas 
a 31-12-2017GASTOS

Total Gastos

(1) Estimación Previsiones definitivas al final ejercicio - Presupuesto actualizado , incluyendo las modificaciones ya tramitadas y/o previstas tramitar hasta final de ejercicio

Ejercicio Corriente Estimación 
Derechos 

Reconocidos Netos 
a 31-12-2017INGRESOS

Total Ingresos

7.882.350,00 7.882.350,00 8.380.333,03 5.705.872,90 447.115,35 8.648.267,38 0,06

155.000,00 155.000,00 268.061,46 213.981,25 5.666,79 270.061,46 0,73

4.232.450,00 4.232.450,00 4.111.056,90 2.880.346,65 500.717,98 4.599.057,96 -0,03

3.953.046,29 4.152.408,50 3.382.815,44 3.006.895,61 681.895,42 4.493.541,21 -0,19

258.330,00 258.330,00 184.703,16 184.703,16 23.324,95 207.885,17 -0,29

550.156,97 1.000.885,05 189.393,12 35.031,01 350.893,37 267.130,98 -0,81

25.000,00 3.150.024,22 1.369,00 0,00 1.834,29 7.337,22 -1,00

957.628,07 3.297.300,06 175.000,00 175.000,00 0,00 1.243.688,67 -0,95

18.013.961,33 24.128.747,83 16.692.732,11 12.201.830,5 2.011.448,15 19.736.970,05 -2,44

6.843.432,96 7.012.904,08 4.593.863,23 4.593.863,23 128.547,87 6.740.000,00 -0,34

7.448.775,87 8.399.333,01 3.727.219,66 3.719.035,08 711.003,44 7.100.000,00 -0,56

129.140,13 129.140,13 49.573,78 36.909,88 2.676,44 77.559,82 -0,62

719.844,11 840.728,20 470.753,43 442.560,62 52.343,15 773.547,80 -0,44

70.000,00 70.000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 -1,00

1.628.960,43 6.319.042,04 281.270,24 281.270,24 102.453,31 2.695.118,35 -0,96

16.000,00 124.238,22 19.000,00 19.000,00 0,00 16.000,00 -0,85

25.000,00 54.881,60 1.369,00 369,00 0,00 7.337,22 -0,98

1.132.807,83 1.178.480,55 855.360,44 589.337,03 0,00 1.178.480,55 -0,27

18.013.961,33 24.128.747,83 9.998.409,78 9.682.345,08 997.024,21 18.588.043,74 -5,97
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2) Compte de pèrdues i guanys, Entitat Pública Empresarial Ràdio Arenys 09-08-006-AI-001

Previsión 
inicial 
2017

Estimacion
es anuales 
de cierre 
ejercicio

Situación fin 
trimestre vencido 31/XII/2016

700, 701, 702, 703, 704,705, 
(706), (708), (709) 1.Importe neto de la cifra de negocio

71*, 7930, (6980) 2. Variación de existencias de productos 
terminados y en curso de fabricación

73 3. Trabajos realizados por la empresa para 
su activo

(600), (601), (602), 606, (607), 
608, 609, 61*, (6931), (6932), 

(6933), 7931, 7932, 7933
4. Aprovisionamientos

740, 747, 75 5. Otros ingresos de explotación.

(64) 6. Gastos de personal.

(62), (631), (634), 636, 639, 
(65), (694), (695), 794, 7954 7. Otros gastos de explotación.

(68) 8. Amortización de inmovilizado.

746** 9. Imputación de subvenciones de 
inmovilizado no financiero y otras.

7951, 7952, 7955 10. Excesos de provisiones.

(670), (671), (672), (690), 
(691), (692), 770, 771, 772, 

790, 791, 792

11. Deterioro y resultado por enajenaciones 
del inmovilizado.

11a. Subvenciones concedidas y 
transferencias realizadas por la entidad

- al sector público local de carácter 
administrativo

- al sector público local de carácter 
empresarial o fundacional

- a otros

12. Otros resultados.

A) RESULTADO DE EXPLOTACIÓN 
(1+2+3+4+5+6+7+8+9+10+11+11a+12)

760, 761, 762, 769, 746 13. Ingresos financieros.

(660), (661), (662), (664), 
(665), (669) 14. Gastos financieros.

(663), 763 15. Variación de valor razonable en 
instrumentos financieros.

(668), 768 16. Diferencias de cambio.

(666), (667), (673), (675), 
(696), (697), (698), (699), 766, 

773, 775, 796, 797, 798, 799

17. Deterioro y resultado por enajenaciones 
de instrumentos financieros.

18. Otros ingresos y gastos de carácter 
financiero
B) RESULTADO FINANCIERO 
(13+14+15+16+17+18).

C) RESULTADO ANTES DE IMPUESTOS (A+B)

(6300)*, 6301*, (633), 638 19. Impuestos sobre beneficios.

D) RESULTADO DEL EJERCICIO (C+19)

Previsión del Ejercicio:

Información referida al periodo:

CUENTA DE PÉRDIDAS Y GANANCIAS
0,00 0,00 104.679,12 101.721,05

0,00 0,00 179.938,95 244.775,18

0,00 0,00 -190.345,52 -246.119,41

0,00 0,00 -78.261,76 -99.155,53

0,00 0,00 0,00 -2.262,01

0,00 0,00 0,00 2.262,01

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 0,00 16.010,79 1.221,29

0,00 0,00 0,01 0,08

0,00 0,00 0,01 0,08

0,00 0,00 16.010,80 1.221,37

0,00 0,00 16.010,80 1.221,37
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3)Informe actualitzat avaluació-Resultat Estabilitat Pressupostària Grup Administració Pública i 
valoració del compliment de la regla de la despesa.

. 

 4)Informe del nivell de deute viu al final del període actualitzat.

Operaciones con Otras 
operaciones

Con 
Administraciones

Total Deuda 
viva

Entidades de de crédito Públicas (1) 
(FFEL)

al final del 
período

crédito
09-08-006-AA-000 Arenys de Mar 0 0 5.700.621,82 0 0 128.744,71 0 5.829.366,53

09-08-006-AI-001 Entidad Pública Empresarial 
Ràdio Arenys 0 0 0 0 0 0 0 0

Total Corporación Local 0 0 5.700.621,82 0 0 128.744,71 0 5.829.366,53

Nivel Deuda Viva 5.829.366,53

Entidad Deuda a corto 
plazo

Deuda viva al final del período

Emisione
s de 

deuda

Factoring sin 
recurso

Avales 
ejecutados - 
reintegrados

En van restar assabentats.

 4. DONAR COMPTE DE LA INFORMACIÓ SOBRE EL CÀLCUL DEL COST 
EFECTIU DELS SERVEIS QUE PRESTA L’AJUNTAMENT D’ARENYS DE MAR I 
L’ENTITAT PÚBLICA EMPRESARIAL RÀDIO ARENYS CORRESPONENTS A 
L’EXERCICI 2016.

El Sr. Ramon Vinyes  dóna compte d’aquest informe:

“Vist que l’article 116 ter de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del règim local 
estableix que totes les entitats locals calcularan abans del dia 1 de novembre de cada any el 
cost efectiu dels serveis que presten partint de les dades contingudes a la liquidació del 
pressupost general i, en el seu cas, dels comptes anuals aprovats de les entitats vinculades o 
depenents corresponents a l’exercici immediat anterior.
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Vist que el càlcul del cost efectiu de cadascun dels serveis, es calcularà a partir dels costos 
directes e indirectes de cada Administració general i de cada un dels seus ens 
depenents/vinculats, per cadascun dels serveis. Identificant aquests costos amb les obligacions 
reconegudes i les operacions pendents d’aplicar a pressupost per determinats programes d’una 
entitat subjecte a règim pressupostari, i, a les despeses d’explotació reflectides en el compte 
de pèrdues i guanys en el cas que el servei es presti per una entitat subjecte al pla general 
empresarial.

Vist que totes les entitats locals han de comunicar els costos efectius de cada un dels serveis al 
Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques per a la seva publicació.

Vist que l’Ordre HAP/2075/2014, de 6 de novembre, estableix els criteris de càlcul del cost 
efectiu dels serveis que presten les entitats locals en desenvolupament del previst a l’article 
116 ter de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.

Vist que els costos directes i indirectes han estat calculats sobre la base de les dades de la 
liquidació de 2016, que les dades corresponents a l’amortització de la inversió material s’han 
extret de l’inventari municipal i que les dades corresponents a les contraprestacions per gestió 
indirecta s’han obtingut de les manifestacions realitzades pels diferents concessionaris.

Vistes les dades derivades dels comptes anuals de l’entitat pública empresarial Ràdio Arenys 
corresponents a l’exercici 2016.

Atès que en data 31/10/2017 es va trametre a través de la plataforma telemàtica habilitada a
l’Oficina Virtual de les Entitats Locals” la totalitat de la informació requerida pel Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques”.

És per això que es dona compte al Ple del càlcul del cost efectiu dels serveis que presta 
l’Ajuntament d’Arenys de Mar i l’entitat pública empresarial Ràdio Arenys corresponents a 
l’exercici 2016 d’acord amb l’ annex que s’adjunta tramès en data 31 d’octubre de 2017.”

En van restar assabentats.

5. DONAR COMPTE DE L’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST CORRESPONENT 
AL TERCER TRIMESTRE DE 2017

El Sr. Ramon Vinyes  dóna compte d’aquest informe:

“Vist l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, que estableix que la Intervenció de l’entitat 
local remetrà al Ple de l’entitat, per conducte de la presidència, informació de l’execució dels 
pressupostos i del moviment de la tresoreria per operacions pressupostàries independents i 
auxiliars del pressupost i de la seva situació, en els terminis i amb la periodicitat que el Ple 
estableixi.

Vistes les regles 52 i 53 de la Instrucció del Model Normal de Comptabilitat Local, aprovada 
per Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, on s’estableixen l’elaboració i contingut de la
informació periòdica per al Ple de la Corporació regulada a l’article 207 del TRLRHL esmentat.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Vist l’article 42è de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2017, on s’estableix que la
Intervenció General Municipal remetrà al Ple de l’entitat per conducte de la presidència, per 
trimestres vençuts, informació sobre l’execució del pressupost de l’Ajuntament i dels 
moviments de tresoreria.

Vistos els Estats d’Execució del Pressupost i del moviment de la tresoreria elaborats per la 
Intervenció Municipal.

És per tot això que es dona compte al Ple de la informació sobre l’execució del pressupost de
l’Ajuntament i del moviment de la tresoreria referent al tercer trimestre de l’any 2017 d’acord
amb els Estats que s’adjunten com Annex i d’ on es desprenen les següents dades:

- Obligacions reconegudes netes a 30/09/2017 8.332.998,18 euros
- Drets reconeguts nets a 30/09/2017 16.694.053,77 euros
- Tresoreria a 30/09/2017 (pressupostari/no pr.) 11.687.584,49 euros”

En van restar assabentats.

6. DONAR COMPTE RESOLUCIÓ DE DISCREPÀNCIES

El Sr. Ramon Vinyes  dóna compte d’aquest informe:

INFORME D’INTERVENCIÓ 139/2017

Mònica González Serra, Interventora de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, emet el següent 
informe en compliment del que disposa l’article 218 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 
març, pel  que s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les hisendes local en la redacció 
donada per la Llei 27/2013, de 22 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració Locals.

Primer: Les resolucions adoptades pel President de l’Entitat Local fins a 19 de novembre de 
2017 són les que es relacionen a continuació:

1. Decret 1617/2017 de data 2 d’octubre de 2017 quant a l’informe d’intervenció 111/2017 en 
relació a l’aprovació d’una relació de factures.
2. Decret 1756/2017 de 30 d’octubre quant a l’informe d’intervenció 118/2017 en relació a 
l’aprovació d’una relació de factures.
3. Decret 1689/2017 de 17 d’octubre de 2017 quant a l’informe d’intervenció 123/2017 en 
relació a l’abonament del complement de productivitat.
4. Decret 1788/2017 de 6 de novembre quant a l’informe d’intervenció 126/2017 d’atorgament 
d’una subvenció.
5. Decret 1850/2017 de 17 de novembre de 2017 quant a l’informe d’intervenció 129/2017 
d’aprovació d’una relació de factures.”

En van restar assabentats.

7. DESESTIMACIÓ DE L’ACCIÓ DE NUL·LITAT LLICENCIA CAMÍ VELL DE 
CALDES, 24.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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L’alcaldessa,  dóna compte d’aquesta proposta:

Relació de fets:

1. En data 8 de juliol de 2015, es dicta el Decret d’Alcaldia 950/2015 pel qual s’atorga llicència
municipal d’obres al Sr. Santiago Gaspar Ríos per dur a terme la construcció d’un habitatge 
unifamiliar aïllat al carrer Camí Vell de Caldes número 24 (anterior parcel·la LV-30), de la 
urbanització de les Vil·les del municipi d’Arenys de Mar.

2. En data 27 de juny de 2016, els senyors Alejandro Mumbrú Murcia, Jordi Pacheco Llauger i
Pablo Pérez Villanueva, aquest últim en representació de la mercantil Sakoa 2005, S.L.U., 
presenten un escrit on, després d’exposar els fets i la fonamentació jurídica corresponent 
emparada amb un informe tècnic de l’arquitecte Fernando Uriz Fina que s’adjunta, sol·liciten:

a) Declarar la nul·litat de la llicència d’obres concedida al Sr. Santiago Gaspar Rios per a 
la construcció d’un habitatge unifamiliar amb piscina en la parcel·la ubicada a Arenys de 
Mar, urbanització les Vil·les, parcel·la LV-30, en la confluència dels carrers Sa Guarda 
Viles i Camí Vell de Caldes (Camí Vell de Caldes 24), en virtut de llicència atorgada pel 
consistori municipal, en base a sol·licitud de llicències que obra en l’expedient 
2014/290 per no ajustar-se la mateixa a dret pels motius àmpliament exposats en el 
cos d’aquest escrit.

b) Ordenar la immediata paralització de les obres iniciades a l’empara d’aquesta llicència i
    l’enderrocament de tot allò construït, amb la devolució de la parcel·la al seu estat 

original prèvia a l’inici de les obres.

c) Acordar en el seu cas l’apertura dels expedients sancionadors que corresponguin en     
virtut de les disposicions vigents.

3. En data 23 de gener de 2017 s’emet el Decret d’Alcaldia 2017/81 la part resolutiva del qual
estableix:

Primer.- Incoar expedient de revisió d’ofici del decret d’alcaldia 950/2015, de data 8 de juliol 
de 2015, pel qual s’atorga llicència municipal d’obres al Sr. Santiago Gaspar Ríos per dur a 
terme la construcció d’un habitatge unifamiliar aïllat al carrer Camí Vell de Caldes número 24 
(anterior parcel·la LV-30), de la urbanització de les Vil·les del municipi d’Arenys de Mar.

Segon.- Suspendre l’executivitat del decret d’alcaldia 950/2015 i ordenar la paralització de les 
obres en curs a l’empara del que disposa l’article 208.3 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 
d’agost, pel que s’aprova el text refós de la Llei d’urbanisme i 132.a) del Decret 64/2014, de 
13 de maig, pel qual s’aprova el Reglament sobre protecció de la legalitat urbanística.

Tercer.- Prohibir la primera utilització i ocupació encara no efectuades de l’edifici i, en 
conseqüència, suspendre els efectes de la comunicació prèvia de primera ocupació efectuada en 
data 3 de gener de 2017 per part del titular de la llicència fins a la resolució del procediment 
de revisió d’ofici, de conformitat amb l’establert a l’article 132.b) del Decret 64/2014, de 13 de 
maig, pel qual s’aprova el Reglament sobre protecció de la legalitat urbanística.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web
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Quart.- Atorgar al Sr. Santiago Gaspar Ríos un tràmit d’audiència pel termini de 15 dies hàbils 
a comptar des de l’endemà de la notificació de la present resolució per tal que presenti les 
al·legacions que consideri pertinents.

Cinquè.- Comunicar al Registre de la Propietat la present resolució perquè es practiquin els 
assentaments corresponents.

Sisè.- Notificar la present resolució al Sr. Santiago Gaspar Ríos, al Sr. Alejandro Mumbrú 
Murcia, al Sr. Jordi Pacheco Llauger i al Sr. Pablo Pérez Villanueva.

4. En data 10 de febrer de 2017 el Sr. Frederic Lloveras Homs, en representació del Sr. 
Santiago Gaspar Ríos, presenta escrit d’al·legacions, mitjançant el qual sol·licita:

i. Constatar la caducitat de l’expedient i ordenar el seu arxiu sense més efectes.
ii. Acordar la inadmissió a tràmit de la denúncia presentada el 27/06/2016 i deixar sense efecte 
la incoació de l’expedient de revisió d’ofici de la llicència atorgada pel Decret 950/2015.
iii. Deixar sense efecte els apartats segon i tercer i aixecar la prohibició de primera ocupació 
de la finca quant l’habitatge pròpiament dit iv. Paralitzar i, si s’escau, ordenar el retorn de la 
comunicació al Registre de la Propietat prevista a l’apartat cinquè.
v. Cas de no procedir a l’arxiu immediat de l’expedient, proporcionar a aquesta part una còpia 
complerta de l’expedient, en especial dels documents citats a l’al·legació primera i que s’obri 
un nou tràmit d’audiència per poder completar la nostra argumentació.

5. En data 29 de març de 2017 el Sr. Sebastià del Val, en representació del Sr. Alejandro 
Mumbrú Murcia, del Sr. Jordi Pacheco Llauger i de Sakoa, S.L., presenta escrit d’al·legacions      
on addueix que l’expedient administratiu és incomplert i reforça l’argumentació de la nul·litat
de la llicència atorgada aportant un nou informe tècnic i noves consideracions jurídiques en 
relació amb la doctrina de la Comissió Jurídica Assessora.

6. En data 23 de maig de 2017, s’emet el Decret d’alcaldia 2017/859, la part resolutiva del qual
estableix:

Primer.- Estimar parcialment el recurs de reposició interposat pel Sr. Frederic Lloveras 
Homs, en representació del Sr. Santiago Gaspar Ríos, respecte les mesures cautelars 
adoptades pel Decret d’Alcaldia 2017/81 de 23 de gener de 2017, en els punts segon i 
tercer de la seva part resolutiva, que es modifiquen en el següent sentit:

- S’aixeca i es deixa sense efecte la suspensió de l’executivitat del Decret d’Alcaldia 
950/2015 i l’ordre de paralització de les obres respecte les parts de l’edifici que no es 
troben afectades per l’acció de nul·litat. Es mantenen aquestes mesures cautelars respecte 
la planta soterrani i la piscina fins a la resolució definitiva del procediment de revisió 
d’ofici.

- S’aixeca i es deixa sense efecte la prohibició de la primera ocupació i la suspensió de la
comunicació prèvia de primera ocupació efectuada en data 3 de gener de 2017 per part 
del titular de la llicència, respecte les parts de l’edifici que no es troben afectades per 
l’acció de nul·litat. Es mantenen aquestes mesures cautelars respecte la planta soterrani i 
la piscina fins a la resolució definitiva del procediment de revisió d’ofici.
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Segon.- Posar a disposició del Sr. Santiago Gaspar Ríos, el Sr. Alejandro Mumbrú Murcia, 
el Sr. Jordi Pacheco Llauger i el Sr. Pablo Pérez Villanueva, representant de Sakoa 2005, 
S.L.U, l’expedient 2014/590 de llicència d’obres. Els interessats podran consultar 
l’expedient i obtenir-ne còpies a les dependències municipals de Serveis Tècnics ubicades 
al número 8 de la Riera Bisbe Pol d’Arenys de Mar, en horari d’atenció al públic, de 9 a 
14 hores.

Tercer.- Desestimar la resta d’al·legacions presentades pel Sr. Frederic Lloveras Homs, 
en representació del Sr. Santiago Gaspar Ríos, i pel Sr. Sebastià del Val, en representació 
del Sr. Alejandro Mumbrú Murcia, el Sr. Jordi Pacheco Llauger i el Sr. Pablo Pérez 
Villanueva, representant de Sakoa 2005, S.L.U.

Quart.- Continuar amb la tramitació de l’expedient.

Cinquè.- Suspendre el termini per resoldre el procediment en virtut de l’establert a 
l’article 42.5.c) de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. Aquesta suspensió es farà 
efectiva tan bon punt es trameti l’expedient a la Comissió Jurídica Assessora.
Sisè.- Notificar la present resolució al Sr. Frederic Lloveras Homs, al Sr. Santiago Gaspar 
Ríos, al Sr. Alejandro Mumbrú Murcia, al Sr. Jordi Pacheco Llauger i al Sr. Pablo Pérez 
Villanueva, representant de Sakoa 2005, S.L.U.”

7. En data 29 de maig de 2017 es formula proposta de resolució del procediment i es tramet
còpia de l’expedient a la Comissió Jurídica Assessora per tal que emeti el seu dictamen 
preceptiu.

8. En data 26 d’octubre de 2017 es notifica a aquest Ajuntament el Dictamen 284/2017 de la
Comissió Jurídica Assessora, que conclou amb informe desfavorable sobre la revisió d’ofici 
instruïda per l’Ajuntament d’Arenys de Mar per a declarar la nul·litat de ple dret del Decret 
d’alcaldia número 950/2015, pel qual es va atorgar una llicència municipal d’obres al Sr. 
Santiago Gaspar Ríos per dur a terme la construcció d’un habitatge unifamiliar.

Fonaments de dret:

1. Del procediment de revisió d’ofici a instància de part

La legislació de règim local reconeix a favor dels municipis la potestat de revisió d'ofici dels 
seus actes administratius, tal i com recullen els articles 4.1.g) i 53 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases de règim local, els articles 8.1.g) i 173 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i 
l'article 218 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.

Tenint en compte la data de presentació de l’escrit per part dels interessats, anterior al 2 
d’octubre de 2016, la regulació del procediment de revisió d’ofici d’un acte administratiu la 
trobem continguda essencialment al títol VII de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim
jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú i en el títol V de 
la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions publiques 
de Catalunya.
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L'article 102.1 de la LRJPAC, regula la revisió de disposicions i actes nuls, i estableix que les 
administracions públiques, en qualsevol moment, per iniciativa pròpia o a sol·licitud d'interessat, i previ 
dictamen favorable del Consell d'Estat o òrgan consultiu equivalent de la comunitat autònoma, si n'hi 
ha, declararan d'ofici la nul·litat dels actes administratius que hagin posat fi a la via administrativa o 
que no hagin estat objecte de recurs en termini, en els supòsits previstos a l'article 62.1.

Així doncs, aquest precepte posa a disposició del ciutadà l’anomenada acció de nul·litat, 
instrument que s’ha d’entendre com una via excepcional, i que tal i com senyala el Tribunal 
Suprem en la seva sentència de 7 de maig de 1992:

«La acción de nulidad se ha configurado (...) diversa de los recursos en cuanto a plazo 
preclusivo de impugnación, y distinta también de la mera denuncia y de la petición graciable de 
los particulares; se trata aquí de un medio impugnatorio de propias características que vincula, 
en principio, a la Administración autora del acto declarativo de derechos o del Reglamento a 
iniciar un procedimiento revisorio, seguirlo por sus trámites y concluirlo mediante la adecuada 
resolución expresa, que habrá de ser concordante con el sentido del dictamen previo y 
preceptivo del Consejo de Estado, dada la naturaleza obstativa de esta consulta.»

2. Dels motius de nul·litat al·legats pels imulsors de l’acció de nul·litat

Els sol·licitants de la revisió d’ofici invoquen el supòsit de nul·litat de ple dret previst a l’article 
62.1.f) de la Llei 30/1992, és a dir, per tractar-se d’un acte administratiu contrari a 
l’ordenament jurídic pel qual s’adquireixen facultats o drets quan no es disposa dels requisits
essencials per a la seva adquisició, fonamentat en tres infraccions de l’ordenament urbanístic
que tot seguit es relacionen i contesten una per una:

a) Vulneració de la normativa urbanística i del disposat en el POUM d’Arenys de Mar en allò 
referent a l’adaptació topogràfica de la planta soterrani (articles 41, 48 i 59 del POUM).

Els interessats addueixen que una petita part de la planta soterrani de l’edificació (la part de 
l’accés a la planta soterrani des del carrer Camí Vell de Caldes) ha de ser considerada planta 
baixa perquè es troba situada a més d’un metre de diferència amb el terreny natural de la 
parcel·la. A aquest raonament arriben els interessats prenent de referència com a terreny 
natural un talús existent al llindar de la parcel·la que és conseqüència de la construcció en el 
seu moment del carrer Camí Vell de Caldes.

Per contra, l’arquitecte municipal, en el seu informe de data 20 d’octubre de 2016, explica que 
el terreny natural que es va prendre de referència per a l’adequació topogràfica de la planta 
soterrani en el projecte i, per tant, en la llicència atorgada, és el terreny natural estimat, és a 
dir, la continuació de la pendent que dibuixava el perfil de la muntanya abans de l’existència del 
carrer Camí Vell de Caldes i, per tant, abans de l’existència del talús que els interessats prenen 
de referència com a terreny natural. Aquesta discrepància es troba representada gràficament 
de forma clara en l’esmentat informe tècnic.

A més, l’informe tècnic presentat pels interessats juntament amb l’escrit, a l’hora de 
representar gràficament la secció transversal, pren el mateix plànol que consta en el projecte 
d’obra, però eliminant de forma expressa la línia que grafia el “terreny natural estimat”, que és 
la que es va prendre de referència per fer el projecte. Tal i com diu l’informe de l’arquitecte 
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municipal, l’estudi fet sobre la secció del projecte obvia la línia discontínua del perfil natural del terreny 
anomenada “terreny natural estimat”.

Per la seva part, l’arquitecte Rafael García Hernández, en el seu informe-dictamen pericial de 
30 de maig de 2016 incorporat a l’expedient, després de la comprovació de la realitat del 
plànol topogràfic del projecte d’execució d’obra en comparació amb altres plànols topogràfics 
(el del projecte de reparcel·lació i el d’urbanització), inclòs un topogràfic aixecat per un 
enginyer tècnic agrícola que s’adjunta a l’informe, conclou que el sostre de la planta soterrani 
se situa en la seva part més desfavorable a 0,90 metres per sobre del terreny natural.

Segueix l’arquitecte Rafael García Hernández explicant en el seu informe, que l’article 62.2 del 
POUM d’Arenys de Mar resa literalment:

En la resta de sistemes d'ordenació s'entén per planta soterrani tota planta o part de la planta que es 
trobi totalment o parcialment enterrada, els sostres de la qual estiguin a menys d'un metre per sobre 
del nivell del terreny exterior definitiu. La part de la planta semisoterrada, el sostre de la qual 
sobresurti més d'aquesta alçada, tindrà, en tota aquesta part, la consideració de planta baixa.

Ressalta l’autor de l’informe la paraula terreny exterior definitiu per indicar que no hi ha dubte 
que és aquest el que s’ha de prendre com a referència, terreny que de conformitat amb el que 
disposa l’article 59.2 del POUM, relatiu a l’adaptació topogràfica del terreny en zones 
d’edificació aïllada, es correspon amb el nivell del terra de la planta baixa. Per tant, el sostre de 
la planta soterrani no està ni a més ni a menys d’un metre sobre el terreny exterior definitiu, 
sinó exactament al mateix nivell del terreny exterior definitiu.

Els interessats, en l’informe tècnic que aporten, senyalen que “el art 62 define la Planta Sótano, 
como aquella que está como máximo 1 m por encima del terreno natural y el articulo 41 en su punto 
8b establece que en ningún caso la Planta Baja estará por encima de 1m sobre el terreno natural” 
[sic]. Com es pot observar, els interessats indiquen de forma interessada que l’article 62 del 
POUM fa referència al terreny natural quan realment (tal i com es pot observar en la 
transcripció literal del precepte feta dos paràgraf més amunt, i tal i com encertadament 
l’arquitecte Rafael García Hernández ressalta en el seu informe) aquesta precepte fa referència 
al terreny exterior definitiu. Pel que fa a la invocació de l’article 41 del POUM, aquest precepte 
no seria aplicable atès que el que estableix és què s’ha de considerar com a planta baixa a 
efectes d’aplicar el paràmetre urbanístic de l’alçada reguladora (paràmetre que en cap moment 
de l’escrit es considera vulnerat), però no defineix què s’entén per planta soterrani, definició 
que es conté a l’article 62 més a dalt transcrit.

Per una altra part, en contestació a les al·legacions aportades pels impulsors de l’acció de 
nul·litat després de la incoació del procediment, l’arquitecte municipal emet informe de data 
21 d’abril de 2017 que, incidint en els arguments ja adduïts des de la incoació del procediment, 
mereix ser reproduït per la seva claredat:

“1.- Sobre l’adequació topogràfica de la planta soterrani:

La discussió sobre la prolongació “estimada” del terreny natural fins al pla de façana és la clau 
argumental de discòrdia.
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No estem davant d’una interpretació del “nivell estimat” on diu “nivell natural”; de fet no es tracta de 
cap interpretació particular de la normativa pel fet de que el concepte “estimat” no surt enlloc.

Es tracta d’aplicar coherència i sentit de responsabilitat davant un enunciat normatiu. Tothom entén 
què és el nivell natural del terreny, la muntanya original. Tothom entén que amb l’obertura d’un carrer 
aquest nivell queda tallat. Aquest tall no és mai perfectament vertical. Es forma un talús perquè les 
terres s’aguantin soles i l’erosió del terreny no acabi envaint la calçada. Tothom entén que aquest talús 
no pot ser mai el “nivell natural”. El talús no pot ser mai un nivell determinant per mesurar alçades. 
És tan evident que em resultaria un absurd aplicar la normativa d’alguna altra manera.

Veiem el cas que ens ocupa:

- La denominada planta soterrani, així descrita en el projecte presentat, te assignat l’ús d’aparcament 
de vehicles.
- La cota del terra de la planta soterrani indicada, és la 98,20 metres, la mateixa cota aproximada de 
la vorera del carrer, que dona l’accés dels vehicles a la referida planta.
- L’altura de la planta soterrani, inclòs el gruix del forjat, és de 2,95 metres. Li correspon doncs la cota 
101,15 metres.
- D’acord amb els plànols topogràfics presentats, el terreny existent ja cobriria la altura de la planta 
soterrani, a una distancia de tres metres aproximadament del llindar de la parcel·la, és a dir, arribaria 
a la cota 101,15 metres.
- Des de la cota indicada en el paràgraf anterior, situada a tres metres del llindar, fins el propi llindar 
de la parcel·la, el terreny descendeix, en l’extrem de la parcel·la, amb una pendent molt pronunciada 
(talús) i molt superior a la pendent existent en el terreny, en la resta de la parcel·la. Veure croquis 
adjunt:

- És evident, que aquest fort increment de la pendent del terreny en aquest tram final del mateix, a 
l’aproximar-se al límit de la parcel·la i a la rasant del carrer, està produït per la manipulació humana 
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o simplement erosionat pels agents atmosfèrics, ja que el terreny per la seva pròpia composició 
orgànica, no pot mantenir una forma completament vertical en el seu límit amb la calçada.

- És per aquest motiu expressat en el paràgraf anterior, i mantenint la mateixa pendent del terreny 
existent, i la projecció de la mateixa fins el llindar de la parcel·la, resultaria que la altura original del 
terreny en aquest punt seria de 2,10 metres, el que suposa que el sostre de la planta soterrani 
edificada estaria 0,85 metres per sobre del terreny, el que significa que no s’incompleix l’article 62 del 
vigent POUM, sobre la definició de planta soterrani, ja que l’article permet que las plantes soterrani 
edificades sobresurtin fins a un metre per sobre del terreny, sense perdre la mencionada denominació 
de planta soterrani. (art. 62.2)

- Però és que a més a més, si apliquéssim la possibilitat de la realització de les plataformes permeses 
sobre el terreny natural de fins a 1,50 metros d’altura, en els llindars de la parcel·la, que permet la 
vigent normativa del POUM en l’article 59.2, la definició de planta soterrani quedaria encara molt més 
consolidada, ja que l’alçada màxima de la plataforma en aquest punt, (límit de la parcel·la), seria de 
3,60 metros, (2,10+1,50), i com s’ha comentat en els paràgrafs anteriors l’alçada de l’edificació en 
aquest punt és de 2,95 metres; és a dir, 0,65 metres per sota del permès en el vigent POUM.

- És important indicar que en aquest projecte s’aplica l’article 62.6 del vigent POUM, ja que tot 
l’anteriorment exposat es basa en la consideració d’aquest article:

“S’admeten soterranis en substitució de terres, exclusivament per a usos de garatge, i d’acord amb les 
condicions generals dels apartats anteriors”

En definitiva, en base als arguments tècnics adduïts tant per l’arquitecte municipal, com per 
l’arquitecte Rafael García Hernández, acollits també en els informes jurídics que obren a 
l’expedient, la vulneració de la normativa urbanística i del disposat en el POUM d’Arenys de 
Mar en allò referent a l’adaptació topogràfica de la planta soterrani al·legada pels interessats ha 
de ser desestimada.

Però encara més, des del punt de vista estrictament jurídic-administratiu, la vulneració 
invocada pels interessats no podria ser en cap cas considerada com a vici de nul·litat radical de 
l’acte administratiu.

La Comissió Jurídica Assessora ha anat perfilant els criteris que permeten apreciar la 
concurrència de la causa de nul·litat prevista a l’article 62.1.f) de la LRJPAC. És doctrina 
d’aquesta Comissió (dictàmens 51/08 i 265/08) que aquest tipus de nul·litat –i, per consegüent, 
la revisió d’ofici– és procedent, entre altres casos, quan les obres autoritzades siguin contràries 
a la qualificació urbanística o al tipus d’ordenació i incompatibles amb ella, o quan la 
incompatibilitat amb el planejament sigui manifestament evident i d’entitat suficient (dictàmens 
99/07, 147/08 i 165/08); i quan es produeixi una col·lisió qualitativa, una infracció nuclear, un 
xoc qualificat, una discrepància substancial o una vulneració flagrant (dictàmens 375/01, 129/02, 
330/02, 66/04, 320/04, 147/05, 106/06, 369/06, 7/07, 99/07, 136/07, 168/07, 169/07, 182/07 i
123/08, entre d’altres).

El dictamen 165/2008 és molt il·lustratiu al respecte:

Aquesta Comissió ha cridat l'atenció reiteradament sobre les dificultats interpretatives que presenta 
aquest precepte, en especial en el camp urbanístic, i recorda el caràcter excepcional de la nul·litat 
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radical en relació amb la regla general de l'anul·labilitat dels actes administratius il·legals. Així, 
qualsevol llicència que atorgui aprofitament amb característiques o intensitat superior a la prevista pel 
planejament implica una infracció de l'ordenament, però no per aquest motiu hem d'entendre que és 
nul·la, sinó que sovint les infraccions de les condicions d'edificació o ús faran que la llicència sigui 
anul·lable (dictàmens 375/01, 330/02, 377/02, 162/05, 148/06 i 184/06, entre d'altres).

Ara bé, s'han anat perfilant criteris que permeten apreciar la concurrència de la causa de nul·litat de 
la lletra f). Així en el Dictamen 375/01 'i en la mateixa orientació els dictàmens 399/01, 129/02, 
99/07' s'ha indicat que el concepte de requisits essencials per a adquirir drets pot permetre apreciar 
l'existència de nul·litat radical en supòsits de col·lisió qualitativa respecte de l'ordenació, com succeiria, 
per exemple, en el supòsit de llicències que emparessin actuacions incompatibles amb el règim del sòl. 
I en el Dictamen 330/02 es va considerar que 'per identificar un supòsit de nul·litat radical no n'hi ha 
prou amb una discrepància del contingut de la llicència amb l'ordenació urbanística sinó que és 
necessari, a parer nostre, que la discrepància sigui substancial'. Dit amb unes altres paraules, que es 
produeixi un xoc qualificat bé per la magnitud del contrast, bé per l'especial cura que el legislador i, a 
la seva empara el planejament, posa respecte de determinats aspectes. En un sentit similar 
s'argumenta en nombrosos dictàmens (66/04, 330/04, 147/05, 106/06, 369/06, 136/07, 182/07).

En conseqüència, i atenent a aquesta doctrina de la Comissió Jurídica Assessora, la vulneració 
de l’ordenació urbanística esgrimida pels interessats no pot ser qualificada de vici de nul·litat 
de ple dret.

Aprofundint en aquest punt, val la pena reproduir parcialment l’informe jurídic de 8 de maig de 
2017 en contestació a les al·legacions presentades pels impulsors de l’acció de nul·litat:

“Tercera. Nul·litat o subsidiària anul·labilitat de la llicència d’obres.

En aquesta al·legació, els impulsors de l’acció de nul·litat defensen que les presumptes infraccions de 
la norma urbanística que denuncien són d’entitat suficient per considerarles causes de nul·litat de ple 
dret subsumibles al supòsit de l’article 47.1.f) de l’actual Llei 39/2015.

En aquest sentit, aporten doctrina de la Comissió Jurídica Assessora en els termes equivalents en què 
va ser portada a col·lació en l’informe jurídic de 20 de gener de 2017 i que es pot resumir de la 
següent manera: per tal d’advertir el vici de nul·litat d’una llicència urbanística, la infracció de 
l’ordenament jurídic al·legada per la qual s’adquireixen facultats o drets quan no es disposi dels 
requisits essencials per a la seva adquisició –notis el qualificatiu d’essencials- ha de ser d’especial 
gravetat, afectació incisiva de béns o valors jurídics protegits, incidència pertorbadora en el domini 
públic, superació substancial dels usos permesos i afectació de determinacions estructurals de 
l’ordenació.

Doncs bé, a diferència del que opinen els impulsors de l’acció de nul·litat, en el present supòsit no 
concorre cap de les notes tot just descrites. Les infraccions denunciades, que reiterem que no 
concorren pels motius extensament exposats en els informes tècnics de l’expedient, no es poden 
considerar d’especial gravetat, ni amb afectació a cap bé jurídic protegit, ni tenen incidència en el 
domini públic, ni suposen una superació substancial dels usos permesos i no afecten determinacions 
estructurals de l’ordenació com poden ser l’edificabilitat o les alineacions previstes en el planejament, 
paràmetres que no es discuteixen.

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web

Codi Segur de Validació 21172c5aa19a4956b1f60e23ce4ae8a5001

Url de validació https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

T
er

es
a 

Ic
ar

d
o

 P
ar

ed
es

14
/1

2/
20

17
S

ec
re

tà
ri

a 
ac

ci
d

en
ta

l

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

A
n

n
ab

el
 M

o
re

n
o

 N
o

g
u

é
14

/1
2/

20
17

A
lc

al
d

es
sa

https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=21172c5aa19a4956b1f60e23ce4ae8a5001


20

Així mateix, en matèria urbanística existeixen dos motius de nul·litat de ple dret específicament 
previstos relacionats amb l’afectació a espais lliures públics, sistemes viaris o sòl no urbanitzable 
protegit (article 210 TRLUC) així com en el cas de les reserves de dispensació (article 11 TRLUC). No 
ens trobem en cap d’aquests supòsits.

Fent un repàs dels supòsits en què la Comissió Jurídica Assessora ha admès la revisió d’ofici de llicència 
urbanístiques en relació amb el supòsit de l’article 62.1.f) de la Llei 30/1992 (actualment 47.1.f) de la 
Llei 39/2015), ens trobem en què aquest organisme considera concorrent aquest supòsit en 
actuacions incompatibles amb el règim del sòl, l’alineació prevista en el planejament i el propi sistema 
de vialitat pública i superació del nombre màxim d’habitatges. Cap d’aquests supòsits, ni d’altres de 
gravetat equivalent, concorda amb el que denuncien els al·legants. Per contra, la CJA no ha admès la
concurrència d’aquest supòsit quan es supera l’alçada màxima reguladora, amb infracció de les 
condicions d’ocupació de la parcel·la o les separacions mínimes respecte els llindars –precisament el 
que es discuteix en el cas que ens ocupa- o per manca de tràmits en el procediment com informe 
tècnics o jurídics.

En general, cal incidir en la gran excepcionalitat de la via de l’acció de nul·litat, tal i com els propis 
impulsors de la mateixa admeten en el seu escrit d’al·legacions, i de la concurrència del supòsit de 
nul·litat previst a l’article 62.1.f) de la Llei 30/1992 (actual 47.1.f) de la Llei 39/2015), tot transcrivint 
el criteri de la Comissió Jurídica Assessora (Dictamen 375/01) que el propis al·legants empren en el 
seu escrit:

“En aquest context cal tenir en compte que sempre que una llicència empara irregularment un 
aprofitament més gran que l’establert pel planejament dóna lloc a una certa adquisició de drets. 
Si aquesta adquisició s’entengués equivalent en tots els casos, qualsevol que sigui el seu abast, 
al concepte de la lletra f), i generés sempre, amb un cert automatisme, la sanció prevista, la 
nul·litat de ple dret es convertiria en el supòsit general i quasi únic dels actes urbanístics 
irregulars. Aquest resultat fóra paradoxal, respecte de l’estructura global del règim de nul•litats 
en la totalitat de l’ordenament jurídic, i, alhora, contradictori amb els criteris del mateix 
ordenament urbanístic.”

Precisament en aquest supòsit del Dictamen 375/01es desestima la concurrència del motiu de nul·litat 
per vulneració de paràmetres d’edificabilitat, ocupacions i separacions:

“Segons es desprèn de l’expedient, les llicències que han motivat la intervenció d’aquesta 
Comissió s’aparten de l’ordenació urbanística vigent, a judici de les parts actores del 
procediment de nul•litat, pel que fa a diversos paràmetres de l’edificació sobre rasant i també 
de l’edificació soterrània (edificabilitat o sostre únicament permès, ocupació, separacions). Ara 
bé, en cap cas es donen les circumstàncies –el terreny no està qualificat com a zona verda ni és 
de domini públic, ni estem davant una reserva de dispensació– per estimar, d’acord amb 
l’ordenament urbanístic, que les llicències són nul·les de ple dret. Les infraccions del 
planejament que implica la llicència tampoc no poden considerar-se incloses en el concepte de 
“requisitos esenciales” per a l’adquisició de drets o facultats, que implicaria la nul·litat radical 
en raó de l’article 62.1.f. D’altra banda, no s’han al·legat les altres causes de l’article 62.1.”

En resum, les tres vulneracions denunciades pels al·legants no concorren en el present supòsit atesos 
els arguments recollits a l’informe tècnic de l’arquitecte municipal de 21 d’abril de 2017 i la resta 
d’informes tècnics de l’expedient. Tampoc les tres vulneracions denunciades es poden considerar 
subsumibles al supòsit de l’article 47.1.f) de la Llei 39/2015 segons al doctrina de la Comissió Jurídica 
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Assessora i no són, per tant, motius de nul·litat de ple dret. Per tot això, cal proposar la desestimació 
de les al·legacions i de l’acció de nul·litat. “

b) Vulneració de la normativa urbanística i del disposat en el POUM d’Arenys de Mar en allò 
referent a l’alçada de l’edificació respecte la piscina projectada i inclosa en la llicència concedida 
(articles 67 i 68 del POUM).

Respecte aquesta vulneració els interessats addueixen que la piscina queda a 2,48 metres sobre 
el terreny natural, molt per sobre d’1,5 metres, i que no s’ha respectat per a l’anivellament de 
les plataformes en talús ideal de 1:3, vulnerant per tant l’article 59.2 del POUM.
Tal i com indica l’arquitecte municipal en el seu informe, l’article 59.2 no és aplicable al cas de 
les piscines, atès que la piscina en sí, al marge de les terrasses que normalment l’envolten, és 
un contenidor d’aigua i no pas una modificació del terreny. No es pot considerar, doncs, mur 
de contenció i per tant no li és aplicable el precepte que els interessats entenen vulnerat.

L’informe de l’arquitecte municipal de 21 d’abril de 2017 en aquest punt raona:

“3.- Sobre el volum de la piscina:

L’arquitecte Uriz indica que és discutible que una piscina que genera un volum independent no 
computi a efectes d’edificabilitat, sobre tot pel que diu l’art 58 que parla de l’edificabilitat dels volums 
d’escala, garatges, locals i altres cossos.

Fora discutible si no s’indiqués explícitament que les piscines no computen a efectes d’edificabilitat a 
l’art. 68.1. Com que ja està regulat, no hi ha res a interpretar. El volum d’una piscina no és habitable i 
per aquest motiu no compta l’edificabilitat sigui independent o encastat.

No es pot dir que es considera la piscina com “altres cossos” i aplicar la reculada a vial de 5 m, quan 
la reculada a vial de les piscines també està regulat explícitament en l’art. 68.1 i és de 1 metre, i per 
tant compleix.

Aquesta piscina rectangular està pràcticament encastada per dos costats i crea volum pels altres dos. 
S’accedeix a la piscina pel costat totalment encastat. La resta és un volum d’aigua desbordant. Reitero 
que els murs contenen aigua i no el terreny resultant d’una adaptació topogràfica del terreny. No es 
pot aplicar 1,5 m sobre el terreny i pendent 1:3 per l’anivellació de plataformes a la part de la piscina 
desbordant. La part que conté terres sí que compleix amb aquests paràmetres.

Així, no es tracta d’una interpretació bipolar. Una piscina és una piscina, estigui en volum independent 
o totalment soterrada, i se li aplica la normativa específica que està molt clara.”

Independentment d’aquest argument, serveix també en aquest cas la mateixa argumentació 
emprada en el punt anterior en relació amb la doctrina de la Comissió Jurídica Assessora: la 
suposada discrepància entre la llicència i l’ordenament urbanístic que al·leguen els interessats 
no pot ser considerada de suficient entitat com per esdevenir un vici de nul·litat de ple dret.

c) Vulneració de la normativa urbanística i del disposat en el POUM d’Arenys de Mar en allò 
referent a l’anivellament de les plataformes de talús en pendent 1:3 (article 59 del POUM).

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web

Codi Segur de Validació 21172c5aa19a4956b1f60e23ce4ae8a5001

Url de validació https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

T
er

es
a 

Ic
ar

d
o

 P
ar

ed
es

14
/1

2/
20

17
S

ec
re

tà
ri

a 
ac

ci
d

en
ta

l

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

A
n

n
ab

el
 M

o
re

n
o

 N
o

g
u

é
14

/1
2/

20
17

A
lc

al
d

es
sa

https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=21172c5aa19a4956b1f60e23ce4ae8a5001


22

Els interessats entenen que l’alçada del llindar del carrer Camí Vell de Caldes és de 2,8 metres 
per sobre del terreny natural (rasant del vial), en lloc d’1,5 metres, que seria l’alçada màxima 
permesa en aplicació de l’article 59 del POUM, circumstància que arrossegaria que els 
anivellaments interiors de la parcel·la el talús ideal d’1:3 que marca el ja esmentat article 59 del 
POUM.

Aquest article 59, en el seu apartat 2.a), estableix que en els casos en què sigui imprescindible 
l’anivellament del sòl amb terrasses, aquestes es disposaran de manera que la cota de 
cadascuna compleixi les condicions següents:

- Les plataformes d’anivellament tocant a les llindes no podran situar-se a més d’1,50 m per 
damunt o a més de 2,20 m per sota de la cota natural de la llinda.

- Les plataformes d’anivellament a l’interior de parcel·la (excepte els soterranis) hauran de 
disposar-se de manera que no depassin uns talussos ideals de pendent 1:3 (alçada:base) traçats 
des de les cotes, per damunt o per sota, possibles a les llindes. Els murs d’anivellament de 
terres a les llindes no podran arribar, en cap punt, a una alçada superior a 1,50 m per damunt 
de la cota natural de la llinda ni a una alçada superior a 2,20 m per sota de la cota natural de la 
llinda. Els murs interiors de contenció de terres no podran depassar, en la part vista, una altura
de 3,70 m.

Atesos els mateixos arguments argüits per l’arquitecte municipal en el seu informe de 20 
d’octubre de 2016, que s’han recollit i exposat en el punt a) del present apartat, referents a la 
consideració del concepte “terreny natural” que empra el projecte executiu, aquesta al·legació 
també ha de ser desestimada. És a dir, els interessats prenen com a referència de cota natural 
de la llinda el nivell del carrer Camí Vell de Caldes, quan la cota a prendre de referència per 
aplicar l’article 59.2.a) és la del terreny natural estimat que es grafia en el projecte aprovat.

Aprofundint en aquest punt, l’arquitecte municipal en el seu informe de 21 d’abril de 2017 
disposa:

“2.- Sobre el moviment de terres interiors:

Els al·legants reiteren que el moviment de terres s’ha fet per sobre de 1,5 m respecte del terreny 
natural i, en conseqüència, el pla que queda per sobre d’aquests 1,5 metres hauria de tenir la 
consideració de planta baixa i endarrerir-se 5 m respecte del carrer.

Tornem a incidir en la incoherència que suposa aplicar el paràmetre d’alçada de la façana de la 
planta soterrani al Camí Vell de Caldes a 1,5 m a partir del nivell de carrer considerant que el talús 

límit dels llindars existent s’ha de tenir en compte com a terreny natural, i que en conseqüència tot 
mur de contenció es troba per sobre de la línia teòrica 1:3 que preveu la normativa.

El mateixos arguments del punt anterior són vàlids per desmuntar el raonament erroni d’aquest 
apartat.

Per una altra part, en l’hipotètic cas que algú acollís la tesis dels al·legants i per tant pogués creure 
que l’alçada de 1,5 s’ha de prendre des del nivell del carrer, origen del talús, traçant una paral·lela del 
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terreny a 1,5 m, la distància que s’hauria de recular el soterrani, deixant 1 m vist, és de tant sols de 
0,7 m a vial.

Veure croquis adjunt:

En cap cas i sota cap circumstància aquesta construcció passaria a denominar-se planta baixa, amb la 
conseqüència de la reculada a vial de 5 m. L’article 62.2 del POUM disposa clarament que només 
tindrà la consideració de planta baixa aquella part de la planta semisoterrada que sobresurti més d’un 
metre respecte el terreny exterior definitiu. Per tant, tal i com es pot comprovar al croquis tot just 
grafiat, reiterem que acceptar la tesis dels denunciants (que, insistim, no compartim en absolut pels 
arguments extensament exposats en aquest informe i en d’altres que obren a l’expedient), suposaria 
retirar la planta soterrani només 70 centímetres respecte el carrer Camí Vell de Caldes per anar a 
trobar la consideració de planta soterrani en tota la seva superfície i, per tant, exempta de complir el 
paràmetre de reculada de 5 metres.”

Així mateix, també és aplicable la mateixa argumentació emprada en els punts anteriors en 
relació amb la doctrina de la Comissió Jurídica Assessora: la suposada discrepància entre la 
llicència i l’ordenament urbanístic que al·leguen els interessats no pot ser considerada de 
suficient entitat com per esdevenir un vici de nul·litat de ple dret.

3. Del Dictamen 284/2017 de la Comissió Jurídica Assessora

El dictamen emès per la Comissió Jurídica Assessora informa desfavorablement de la revisió 
d’ofici del Decret d’alcaldia 950/2015 i, per tant, s’ha de concloure que correspon desestimar
l’acció de nul·litat presentada pels els senyors Alejandro Mumbrú Murcia, Jordi Pacheco 
Llauger i Pablo Pérez Villanueva.

La Comissió Jurídica Assessora en el seu Dictamen 284/2017 constata que l’Administració ha
acreditat que no concorren les infraccions urbanístiques al·legades per l’instant, però també 
constata que és doctrina reiterada seca que, per tal que concorri una causa de nul·litat de ple 
dret fonamentada en la lletra f) de l’article 62.1 LRJPAC, cal que la incompatibilitat de les obres 
autoritzades i executades amb el planejament sigui manifesta, evident i d’entitat suficient, i que 
es produeixi una clara col·lisió quantitativa, una infracció nuclear, un xoc qualificat o una 
vulneració flagrant i no simplement una dificultat o un matís de caràcter interpretatiu.
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4. De l’òrgan competent per a la resolució del procediment

Tal i com ha entès la doctrina majoritària, tot i no estar explícitament previst a la normativa de 
règim local, el Ple és l’òrgan competent per a resoldre sobre la declaració de nul·litat dels 
actes de l’Ajuntament, atès que si el plenari municipal és l’òrgan competent per a la declaració 
de lesivitat dels seus actes anul·lables tal i com sí està previst a la normativa de règim local, 
amb més motiu ho serà per a declarar-ne la nul·litat de ple dret. En aquest sentit, es poden 
veure les sentències del Tribunal Suprem de data 3 de juny de 1985 i de 2 de febrer de 1987.

Per tot l’exposat, al Ple de l’Ajuntament d’Arenys de Mar proposo l’adopció dels següents

ACORDS:

Primer.- Desestimar l’acció de nul·litat presentada en data 27 de juny de 2016 pels senyors
Alejandro Mumbrú Murcia, Jordi Pacheco Llauger i Pablo Pérez Villanueva, aquest últim en 
representació de la mercantil Sakoa 2005, S.L.U., contra el Decret d’alcaldia 950/2015, de 8 de
juliol de 2015, pel qual s’atorga llicència municipal d’obres al Sr. Santiago Gaspar Ríos per dur a
terme la construcció d’un habitatge unifamiliar aïllat al carrer Camí Vell de Caldes número 24
(anterior parcel·la LV-30), de la urbanització de les Vil·les del municipi d’Arenys de Mar, de
conformitat amb la fonamentació continguda en els antecedents d’aquest acord i principalment 
en el Dictamen 284/2017 de la Comissió Jurídica Assessora.

Segon.- Declarar la plena validesa de l’acte administratiu del que s’ha sol·licitat la revisió 
d’ofici.

Tercer.- Sol·licitar al Registre de la Propietat la cancel·lació dels assentaments registrals 
efectuats en virtut del present procediment de revisió d’ofici.

Cinquè.- Notificar el present acord als interessats.”

Sr. David Caldeira: Sobre aquest punt, de caràcter eminentment tècnic, la CUP només 
volem comentar el fet que els Serveis Tècnics de l'Ajuntament han actuat correctament. I els 
felicitem. De la mateixa manera que massa vegades la CUP hem posat sobre la taula d'aquest 
consistori la mediocritat, i fins i tot desídia d'alguns tècnics a l'hora de fer la feina encomanada, 
també és de justícia i necessari reconèixer quan les coses s'han fet bé. L'informe sobre la 
llicència era correcte i, fins i tot, ha quedat avalat per una comissió assessora externa. Seguim 
així!

Sr. Estanislau Fors: Nosaltres ens abstindrem. Els problemes amb els veïns es van produir a 
començament d’aquest mandat. Nosaltres vam estar sempre al costat dels veïns, vam entendre 
que els tècnics municipals havien fet una feina que no era la que tocava. El problema estava en 
l’informe topogràfic que es va fer des de l’Ajuntament, que enteníem que no era correcte. I no 
ho era per una cosa molt senzilla, perquè la Urbanització Canyadell té dos carrers, i no pot ser 
que aquell que compra una parcel·la, edifica el màxim que pot i té vista al mar es trobi després 
que aquell que està sota seu al final té més altura. Aquí hi ha algun problema. Per tant, sempre 
vam donar la raó als veïns, ens vam reunir amb els tècnics i no vam estar mai d’acord. 
Segurament el govern actual ha fet el que tocava, la base és legal, però no entenem com pot 
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ser  que hi hagi una casa tres metres més avall que l’altra i que sigui més alta, perquè ara s’obre 
la veda perquè els altres solars del costat segueixin la mateixa línia.

No és cap crítica al govern, que ha fet la feina que li tocava. No és cap crítica als informes, 
simplement entenem que aquell que va fer un tècnic de l’Ajuntament era un informe topogràfic 
que mesurava la planta baixa, i aquella planta baixa va pujar més metres del que calia. És legal, 
no hi ha res a dir, però el sentit comú ens diu que no pot ser que cap veí sigui tapat per una 
casa de davant que estigui per sota. Hi seguim estant en desacord com fa dos anys.

L’alcaldessa: Bé, l’haig de contradir, Sr. Fors. Vostè diu que l’informe topogràfic no és 
correcte. Nosaltres, com que hi havia l’antecedent de la casa de més avall del mateix carrer, 
que també va ser un tema topogràfic, vam encarregar un topogràfic extern. Vostè diu que el 
topogràfic el va fer l’arquitecte municipal i no és cert perquè no en sap, de fer topogràfics. El  
va fer l’arquitecte de la casa, però per si de cas vam encarregar un topogràfic extern i aquest 
topogràfic va dir que la llicència estava ben donada.

Vostè també ha dit que aquesta casa, tot i estar al carrer de sota, acaba sent més alta que la el 
carrer de sobre. No és cert, no és més alta. Del que es queixen les tres famílies del carrer de 
sobre, és que els arbres de la piscina els treuen vista des de  la seva piscina desbordant. Per 
tant, no és més alta la casa de baix, les conflictives són les cases de dalt.

Diu que no està d’acord amb els tècnics. Però és una qüestió tan tècnica que de motivacions 
polítiques, poques. En tot cas és el que regulava el POUM al seu moment i per assegurar-nos-
en, perquè hi havia tres famílies que ens van advertir que anirien al  Contenciós, l’Ajuntament 
es va curar en salut i vam anar a la Comissió Jurídica Assessora, que és un òrgan de la 
Generalitat de Catalunya totalment imparcial i objectiu, i ens van donar la raó. S’han pres totes 
les mesures per assegurar-nos que aquesta llicència està ben donada.

Sr. Estanislau Fors:  Jo no qüestiono mai l’actuació d’aquest govern ni la Regidoria 
d’Urbanisme. Simplement, quan jo com a alcalde em reunia amb els veïns trobava les queixes 
raonables, encara que l’arquitecte deia que estava dins de la llei, jo qüestionava el topogràfic. 
Hi ha uns informes que diuen que està bé el topogràfic. La mateixa família deia que ho tenia tot 
en regla, però sembla que no tan sols tapen els arbres sinó que tapen molt més i que fins i tot 
han col·locat els aires condicionats a la part alta. Quan jo tenia  poder de decisió no hi estava 
d’acord, doncs ara tampoc i ens abstindrem, sabent que tot el que s’ha fet està bé, però no 
volem votar a favor d’una cosa en què no creiem.

Sotmesa aquesta proposta a votació s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor: Sra. Annabel Moreno Nogué, Sr. Ramon Vinyes, Sr. Josep Manel Nogueras 
Iglesias, Sra. Isabel Roig Casas, Joaquim Mas Ferré, Sr. Jordi Muñiz Palmero, Sra. Laia Martín 
Romano, Sr. Carles Sala Parra, Sr. David Caldeira Bacardit, Sr. Gerard Termes i Sra. Belén 
Quintero Aragón.

Abstencions: Sr. Estanislau Fors Garcia, Sr. Xavier Masgrau Gonzàlez, Sra. Susanna Mir Julià, 
Sra. Soraya Real Iglesias, Sra. Viviana Pérez Clausen i Sr. Joan Miquel Llodrà Nogueras.

8. DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA NÚM. 1669 AL 1795 /2017.
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Es dóna compte dels Decrets d’Alcaldia del número 1669 al 1795/2017.

Van restar-ne assabentats.

9. DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL.

Es dóna compte dels acords adoptats per la Junta de Govern Local en les sessions celebrades
els dies 17 i 18 d’octubre, números de sessió 25 i 26, 31 d’octubre, números de sessió 27 i 28.

Van restar-ne assabentats.

10. URGÈNCIES

Com a qüestió prèvia, l’alcaldessa, Sra. Moreno, sotmet a votació, la incorporació per urgència
de la proposta de:  “Moció per la llibertat immediata i l’absolució dels presos polítics del 
procés independentista”, no inclosa en l’ordre del dia, en tant que no fora dictaminada per la 
Comissió Informativa. 

Sotmesa aquesta proposta a votació s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor: Sra. Annabel Moreno Nogué,  Sr. Josep Manel Nogueras Iglesias, Sra. Isabel Roig 
Casas, Joaquim Mas Ferré, Sra. Laia Martín Romano, Sr. Carles Sala Parra, Sr. David Caldeira 
Bacardit, Sr. Gerard Termes, Sr. Estanislau Fors Garcia, Sr. Xavier Masgrau Gonzàlez, Sra. 
Susanna Mir Julià, Sra. Soraya Real Iglesias, Sra. Viviana Pérez Clausen i Sr. Joan Miquel Llodrà 
Nogueras.

Vots en contra: Sra. Belen Quintero Aragon

Abstencions: Sr. Ramon Vinyes Vilá  i Sr. Jordi Muñiz Palmero 

10.1 MOCIÓ QUE PASSA A SER CONJUNTA DE LA CUP,  JUNTS x ARENYS, 
ERC, CiU I ICV, PER LA LLIBERTAT IMMEDIATA I L’ABSOLUCIÓ DELS 
PRESOS POLÍTICS DEL PROCÉS INDEPENDENTISTA

El Sr. David Caldeira dóna compte d’aquesta Moció:

El passat divendres 27 d’octubre de 2017 el Parlament de Catalunya va aprovar la proposta de 
resolució que assumia la constitució de la República Catalana, sorgida dels resultats del 
Referèndum del dia 1 d’octubre de 2017, i en aplicació de la Llei de Referèndum 
d’autodeterminació i la Llei de transitorietat jurídica aprovades pel mateix Parlament.

Paral·lelament, al Senat, amb els vots de PP,PSOE, Ciutadans, UPN, Coalició Canària i Foro 
Asturia aprovava l’aplicació de l’article 155 de la Constitució Espanyola, i amb ell, el cessament 
del President i Consellers del Govern de la Generalitat, el cessament d’alts càrrecs, la 
dissolució de les delegacions catalanes a l’exterior, la dissolució del Parlament de Catalunya i la 
convocatòria d’eleccions i tot un seguit de mesures, com el nomenament del Director General 
d’Ensenyament per part del Govern espanyol, que operen amb amplis marges en cadascun dels 
àmbits del Govern. Aquestes mesures, sumades a la intervenció financera de l’administració de 
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la Generalitat, ja existent, i reforçada des de l’aprovació del 155 de la Constitució, suposen la 
suplantació de la sobirania del poble de Catalunya i la suspensió de l’autogovern.

D’altra banda, les mesures empreses contra les institucions, els drets i les llibertats ciutadanes, 
s’han expressat també a partir de l’actuació de la Fiscalia General de l’Estat amb la interposició 
de les querelles que han suposat l’empresonament de Jordi Sánchez i Jordi Cuixart el passat dia 
16 d’octubre, les mesures cautelars pel Major Trapero i la intendent Laplana, l’entrada a presó 
dels Consellers del Govern, l’ordre de cerca i captura adreçada a President i Consellers que es 
troben a Brussel·les i les mesures cautelars de llibertat sota fiança pels membres de la Mesa del 
Parlament.

La judicialització de la política catalana, doncs, es veu reflectida en les actuacions citades, però 
també en el conjunt de denúncies que van interposar-se des de setmanes abans de la 
celebració del Referèndum, i que han arribat a afectar a treballadors públics, càrrecs electes 
locals, professionals de la informació i persones diverses identificades i citades a declarar en 
procediments diversos vinculats a la difusió, exercici del dret de reunió o llibertat d’expressió. 
En els darrers dies, a més, s’ha assistit a la citació policial de persones per les opinions 
expressades a les xarxes, per les suposades actuacions el mateix dia 1 d’octubre i també a 
professors o portaveus sindicals. Aquesta darrera onada repressiva, que sembla pretén tenir 
continuïtat, a més, s’emmarca en el sí de la imputació de delictes d’odi.

La repressió no s’atura, tampoc ho fan les agressions i amenaces de manifestants de dretes, 
defensores del nacionalisme espanyol, que sumen mes de 100 agressions en poc més de dos 
mesos.

En aquest context, sense precedents en la història recent de l’Estat, els municipis, a nivell 
institucional i popular, esdevenen fonamentals per defensar els drets civils i polítics del conjunt 
de la població i es consoliden com el primer espai de denúncia de les vulneracions i de defensa 
dels drets i llibertats individuals i col·lectives.

Per tota això, l’Ajuntament d’Arenys de Mar

ACORDA

PRIMER. Reconèixer la proclamació de la República Catalana aprovada pel Parlament de 
Catalunya el 27 d’octubre de 2017 com a exercici legítim del dret a l’autodeterminació, tot 
constatant que la proposta democratitzadora de l’independentisme només ha trobat com a 
resposta  l’autoritarisme de l’Estat espanyol.

SEGON.  Rebutjar les mesures aprovades al Senat i les actuacions desplegades per l’executiu 
de l’Estat en relació les institucions catalanes i les seves polítiques legítimes.

TERCER. Mostrar la disponibilitat a donar impuls al Procés Constituent com a marc 
emancipador en tant que situa el dret a decidir en el teixit popular i permet plantejar un marc 
constituent que respongui a les necessitats i voluntat reals de les persones.

QUART. Expressar la solidaritat amb els presos polítics i exigir la seva llibertat immediata i 
l’absolució de tots els seus càrrecs.
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CINQUÈ. Posar a disposició de les persones agredides, amenaçades o violentades en 
l’exercici dels seus drets civils i polítics, els recursos municipals tendents a assessorar-los i 
acompanyar-los.

Sra. Belén Quintero:  Voy a votar en contra de esta moción, no hay nada en que pueda 
estar de acuerdo, me cuesta entender que se pueda levantar la mano a favor del primer punto. 
Reconocer la proclamación de la República Catalana, aprobada por el Parlament de Catalunya 
el 27 de octubre de 2017, me parece atrevido. No voy a entrar a debatirlo, dada la situación 
en que estamos actualmente. 

En todo caso no tenemos el informe de Secretaría. Que conste en acta que pido que me 
envíen este informe, así como un informe del resultado de la votación, en el caso de que se 
apruebe la moción.

L’alcaldessa: Em comuniquen que l’informe de Secretaria només és preceptiu si són temes 
de majoria absoluta, però vostè no pateixi que demanarem un informe. També li direm qui hi 
vota a favor, per si vol portar-lo a la Fiscalia o a qui consideri oportú.  

Sra. Belén Quintero: No hace falta ir a la Fiscalía.

L’alcaldessa: No es preocupi que demanarem aquest informe en nom seu. 

Sra. Belén Quintero: Se lo agradezco.

Sr. Ramon Vinyes: Ens estem acostumant a entrar les mocions l’últim dia i considero que 
s’haurien de presentar abans perquè no tenim temps de comentar-les. Nosaltres hi votarem en 
contra. Podríem estar d’acord amb el títol, però hi ha punts amb els quals no estem d’acord. 
Em sap molt de greu que quedi constància que hem votat en contra de la llibertat i 
absolució dels presos. Potser amb temps hauríem pogut fer un redactat diferent. 

Sr. David Caldeira: Abans d’entrar en les respostes, comentar als oients que si senten 
música és perquè diàriament a les portes de l’Ajuntament els músics arenyencs toquen o 
canten “El cant dels ocells”, per reivindicar la llibertat dels presos polítics.

Respecte al grup del PP, dir que és surrealista que al segle XX encara hi hagi persones que són 
a la presó per defensar la democràcia, especialment els representants de l’ANC i Òmnium, que 
el que van fer és enfilar-se  sobre un cotxe per recomanar a la gent que marxés a casa. Això és 
sedició? I que hi ha un govern a l’exili perquè si es quedava aquí seria una altra part del govern 
que estaria a la presó. I quant a l’article 155, el govern espanyol mostra  que no respecta ni les 
seves pròpies lleis, sinó que se les salta a la torera, perquè si tu vas per lliure totes les formules 
són bones.

Respecte al PSC, sí, és una moció presentada a corre-cuita, perquè part de les persones que 
són a la presó són persones que formen part de candidatures i ens agradaria que participessin 
en la campanya electoral, i no des de la presó o des de l’exili. És per això que fem aquesta 
proposta, perquè si ho haguéssim presentat en el proper Ple ja cau en jornada de reflexió.

El resultat de les votacions és públic,  les actes són publiques i, per tant, qui ho necessiti ho pot 
trobar.
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L’alcaldessa:  És molt oportú llegir aquesta moció a les 7.30, quan els músics reivindiquen la 
llibertat dels presos polítics. Els agraeixo aquest esforç de venir cada tarda.

Sr. Ramon Vinyes: Nosaltres també estem d’acord amb la llibertat dels presos, d’això que 
en quedi constància, i també voldríem que fossin aquí per a la campanya electoral.

Sotmesa aquesta proposta a votació s’ha aprovat amb el sentit del vot següent:

Vots a favor: Sra. Annabel Moreno Nogué,  Sr. Josep Manel Nogueras Iglesias, Sra. Isabel Roig 
Casas, Joaquim Mas Ferré, Sra. Laia Martín Romano, Sr. Carles Sala Parra, Sr. David Caldeira 
Bacardit, Sr. Gerard Termes, Sr. Estanislau Fors Garcia, Sr. Xavier Masgrau Gonzàlez, Sra. 
Susanna Mir Julià, Sra. Soraya Real Iglesias, Sra. Viviana Pérez Clausen i Sr. Joan Miquel Llodrà 
Nogueras.

Vots en contra: Sra. Belen Quintero Aragon, Sr.Ramon Vinyes Vilá  i Sr. Jordi Muñiz Palmero 

11. PRECS I PREGUNTES.

A) PRECS

11.1 PRECS DEL PP

1. En varias ocasiones nos han solicitado le traslademos a Alcaldía, el malestar de ver como el  
municipio sigue con la propaganda del referéndum, pancartas, lazos, etc. etc. Nos unimos a 
este malestar y le pedimos si pueden retirar de las calles y sobre todo del Ayuntamiento, las 
banderolas pancartas a las que nos referimos. 

L’alcaldessa: Va en referència a la Moció que acabem d’aprovar. A nosaltres el que ens 
genera malestar és tenir el govern a la presó  i a l’exili, això sí que genera malestar. I també en 
genera l’aplicació del 155 i aquesta persecució, censura i repressió que estem patint els 
catalans. Per tant, tots aquests cartells, banderoles i llaços grocs els retirarem quan el nostre 
govern legítim estigui en  llibertat.  

Sra. Belén Quintero: Muchas gracias. Yo se lo traslado porque a mí  me lo pide la gente, 
gente que usted representa también, personas como usted y como yo, como cualquier 
arenyenc. No se lo iba  a decir a usted porque yo sé que no las iba retirar, pero me gusta que 
lo diga aquí en el Pleno y que se autodefina exactamente, no solo fuera sino aquí en el 
Ayuntamiento. Pero en todo caso es un traslado de los ciudadanos de su municipio.  

L’alcaldessa: Miri, Sra. Quintero, vostè té la bandera espanyola i ningú li diu res. Però vostè 
viu en un municipi en què la majoria som independents i la mostra està en aquest Ple: som 14 
regidors que representem la gran majoria de la població a favor de la República  que es va 
proclamar el 27 d’octubre i 3 regidors que són constitucionalistes. Per tant, no retirarem 
aquestes mostres de suport al govern legítim de la Generalitat que és a la presó fins que surti 
de la presó. I no som nosaltres que els hi hem posat, no som nosaltres que ens estem saltant la 
justícia i passant de l’estat de dret que vostès tant lloen i que vulneren constantment quan els 
convé, com ara quan consideren que un grup de nazis  que ataquen seus com Blanquerna a 
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Madrid no poden anar a la presó perquè els pot comportar un trauma psicològic molt greu 
però sí que hi pot anar un govern elegit democràticament i legítimament per un país.

Vostès tenen un problema molt gros que es diu demofòbia i l’hauran d’anar assumint. Tots ens 
hem tret les caretes. Vostè deia: “me gusta que lo diga en el Pleno”. Jo no m’he amagat de res, 
ni de ser independentista ni de lluitar per la República ni per la llibertat del meu país, però sí 
que moltes persones del PP o de  Ciutadans fa 40 anys que es maquillen i s’amaguen i es posen 
caretes i hi ha una cosa que ara ja sabem, que són hereus del franquisme. Per tant, nosaltres 
continuarem reivindicant la llibertat del Govern legítim del nostre país.

Sra. Belén Quintero: Ha hecho un discurso espectacular, la felicito para defender unas 
ideas, por ir cien por cien a sus ideas, pero se salta la ley. Les diré a los ciudadanos que usted 
no las va a retirar y que somos todos unos franquistas. Yo y mi familia recibimos amenazas, 
usted no tiene estos problemas. Me ha hecho mucha gracia el tema de la Moció, porque es lo 
que me está pasando a mí. Seguro que se siente orgullosa ,y me parece muy bien, porque así es 
como quieren conseguir la República de  su país, pero sin pisar a los demás, sin humillar a los 
demás, que es lo que nos están haciendo a mi i a muchísima gente.

L’alcaldessa: No, Sra. Quintero. Vostè ha vingut aquí com a víctima i les víctimes són els 
ciutadans que tenen el seu govern legítim a la presó i a l’exili. Vostè mateixa va propiciar que jo 
i els meus fills rebéssim amenaces. Vostè també rep amenaces, no ho comparteixo, però 
nosaltres també en rebem. I sap de qui rebo amenaces jo constantment? Del seu govern. Sap 
qui em perseguia a mi la setmana abans del referèndum?  La seva  Guàrdia Civil. Sap qui va 
pegar a la gent? La seva Guàrdia Civil, la seva Policia Nacional. No vagin de víctimes, el Partit 
Popular, perquè no ho són, són botxins.

2. El paso de peatones que esta situado delante del asilo, nos piden que les solicitemos si es 
posible puedan rebajar el bordillo para asi tener mas facilidad al poder cruzar con silla de 
ruedas. 

Sra. Laia Martin: Recollim el seu prec

11.2 PRECS DE LA CUP

1. A l'abril de 2015 es va presentar públicament l'Observatori Ciutadà d'Arenys de Mar 
(OCM), una eina per facilitar als arenyencs la supervisió i control de la despesa municipal. 
Posant veu a l'OCM, demanem que la informació que s'hi penja estigui desglossada i, per tant, 
la informació sigui més acurada i entenedora.

S’hi inclou  la pregunta número 1 presentada per la Sra. Quintero, del grup municipal del PP:

1. Desde el Observatori Ciutadà Municipal, hemos recibido una carta en la que se denuncia la 
poca transparencia del Ayuntamiento. ¿Pueden darnos ustedes una explicacion del porque no 
son lo suficientemente transparentes? 

S’hi inclou  la pregunta número 9 presentada per la Sra. Pérez, del grup municipal de  JxA:
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9. L’Observatori Municipal del Ciutadà va denunciar per Facebook que al portal digital del 
govern obert de l’Ajuntament hi mancava informació en relació amb l’estat d’execució dels 
pressupostos. Quines mesures pensen dur a terme per solucionar-ho?

Sr. Ramon Vinyes: L’Ajuntament d’Arenys de Mar està donant ple compliment tant a la Llei 
de transparència com a la Ley de Transparencia, que són dues lleis que aquí a Arenys 
s’apliquen. Tenim un portal de transparència habilitat a través de la pàgina web i estem molt 
ben situats en el rànquing comarcal en aquest aspecte. En relació amb la demanda concreta de 
l’Observatori Ciutadà Municipal, és cert que hi ha hagut un desajust a l’hora de publicar les 
dades del segon trimestre del 2017. Del tercer trimestre, se n’ha de donar compte avui en 
aquest Ple i ho penjarem a la web de transparència. Val a dir que hi ha dos formats de 
compliment de les execucions; un és el que demana el Ministeri  i l’altre, amb les dades 
desagregades. El que farem ara, a partir del tercer trimestre, és posar totes dues informacions: 
la que té a veure amb l’estabilitat pressupostària i la que té a veure amb les dades 
individualitzades de cada partida. Si ho miren, veuran que hi ha penjada la informació del segon 
trimestre i a finals d’aquesta setmana penjarem la del tercer trimestre.

Sr. David Caldeira:  Les lleis regulen, però podem anar més enllà de la llei sense que això 
sigui  més legal o menys legal. Facilitar més informació no ens ha de fer por: pressupostos 
desglossats, l’estat d’execució de manera més clara... Els pressupostos són molts números però 
penso que com més informació hi hagi menys conspiracions hi haurà. Per tant, s’ha de ser el  
màxim de transparent.  

Sra. Belén Quintero:  Realmente yo no creo que el gobierno del Ayuntamiento quiera 
esconder nada. Sí que es cierto que la transparencia tiene que estar al dia, simplemente se 
tiene que estar más encima de la actualitzacion de los datos. 

Sra. Viviana Pérez: Subscric  el que han dit els meus companys Sr. Caldeira i Sra. 
Quintero. Sobretot perquè des de l’Administració hem de ser exemplars i mostrar el màxim 
d’informació i ser puntuals, especialment en el tema del pressupostos. Si no, sembla que volem 
amagar coses o que no volem donar aquesta informació. També aquest balanç que demanava 
l’Observatori Municipal del Ciutadà, a qui el felicito per la gran tasca de seguiment,  no sols 
dels pressupostos sinó de l’estat d’execució, cosa que ens permet fer un balanç i una valoració 
de l’execució de govern.

Sr. Ramon Vinyes: No es una qüestió de tenir por, ni de voler amagar informació, és que va 
quedar pendent de penjar informació del primer i del segon trimestre. Ara ja està corregit i 
penjada la informació. L’Ajuntament d’Arenys de Mar té els recursos que té, la comptabilitat 
no la té a l’Ajuntament i per tant hem de baixar les dades cada vegada. La solució ideal seria 
que es pogués consultar en línia la situació comptable de l’Ajuntament, com passa a 
l’Ajuntament de Terrassa, que té una magnifica web de transparència i allà  pot consultar al dia 
com s’està executant el pressupost amb tots els gràfics. Això és un altre concepte, són eines 
de disseny intel·ligent. Tant de bo l’Ajuntament d’Arenys pogués fer-ho, però en tenir les 
dades la Diputació i no l’Ajuntament, és complicat.

2. En la darrera edició del cros d'Arenys no hi va haver el tradicional trofeu per al primer 
arenyenc de cada categoria. Demanem que es recuperi aquest gest, que de ben segur que ajuda 
a promocionar l'esport base local.
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Sr. Jordi Muñiz: De fet la promoció de base no es fa únicament entregant un premi a una 
persona, es fa fent el cros. Nosaltres estàvem d’acord a donar-lo però és una decisió que es va 
prendre en una reunió juntament amb l’organitzador, el club i els dos ajuntaments, perquè en 
molts llocs es va deixar de fer. A la pròxima reunió comentarem que hi ha aquest prec i si 
volen tornar-lo a donar.

Sr. David Caldeira: Una pregunta, per desconeixement: l’organitzador és la Penya Apa 
Anem-hi?

Sr. Jordi Muñiz: Els organitzadors som els ajuntaments, perquè tot això es fa a través del 
Consell Comarcal, i van dir que en altres proves no es feia, perquè com sap això és un circuit. 
Per haver de ser els únics, es va decidir no fer-ho.  

Sr. David  Caldeira: Sí que es fa en altres llocs. Si ho vol posar sobre la taula a la propera 
reunió, endavant.

3.Demanem que es vetlli perquè a davant de l'Escola Sinera s'utilitzi el carril d'aparcament a les 
entrades i sortides de l'escola només per a aquest objectiu. Actualment s'hi aparca tot el dia i 
això perjudica, precisament, l'ús per al qual va ser creat.

Es retira aquest prec. 

4. Ara que Arenys recupera la gestió directa del servei de cementiri, demanem que es faci 
públic el nom del regidor responsable del cementiri.

Sra. Laia Martín: Hi ha diferents serveis que se superposen. Per tant, els temes més 
administratius es porten des de Secretaria; els temes més d’ordre i manteniment, des de 
Serveis Municipals; i el temes més culturals, des del Centre  Espriu  o Cultura. Segons el tema 
de què estiguem parlant és l’un o l’altre.  En tot cas, el servei de manteniment es porta des de 
Serveis Municipals. 

Sr. David Caldeira: Per tant, el servei de cementiri també.

Sra. Laia Martín: Sí, s’acabarà portant des de Serveis Municipals però amb la col·laboració de 
Secretaria.

5.Via premsa hem llegit que hi ha un inversor interessant a comprar can Ramis amb l'objectiu 
de fer-hi pisos turístics. Atès que a Arenys ja n'hi ha i que amb aquest projecte de can Ramis 
creixeria exponencialment aquest tipus de model, demanem i emplacem l'equip de govern a 
redactar una normativa per regular aquest ús i evitar que la cosa no se'n vagi de mare com a 
altres poblacions del país.

L’alcaldessa: Una part de la finca de Can Ramis té ús hoteler. Precisament demà vénen els 
inversors a presentar el projecte. Però crec que estem confonent el mal ús o l’abús de la gent 
que converteix els pisos en habitatges  turístics,  amb els  apartaments d’ús hoteler, que és el 
cas de Can Ramis. Jo penso que la preocupació no és tant  la de Can Ramis, que passarà a ser 
habitacions o hotel apartament, sinó que hi hagi més habitatges d’ús turístic de particulars 
perquè així el problema és que el mercat de lloguer es redueix i la gent que vol anar de lloguer 
no en troba. És aquesta la preocupació? Perquè la compartim al cent per cent, i en tot cas 
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entre tots cal fer una ordenança  per regular aquests hàbitats turístics. Ara mateix n’hi ha 100 i 
escaig  a Arenys de Mar i de moment no és problemàtic però el que sí que ho és i hem 
detectat és que cada vegada hi ha menys borsa d’habitatge de lloguer normal i cada vegada 
pugen més aquests lloguers i això és un problema. Estem d’acord que s’ha de regularitzar i ens 
posarem a treballar tots junts.

Sr. Gerard Termes: Va per una cosa i per l’altra. Per una banda hi ha l’excés de places 
hoteleres turístiques. S’ha de tenir en compte que a Arenys estem més o menys bé en 
comparació amb altres pobles del Maresme, però també és cert que el model atrau aquest 
tipus d’ús i el que realment s’ha de mirar és com es regula. I també és veritat que aquí Arenys 
a partir d’abril- maig els pisos que estan  de lloguer desapareixen i no tornen fins a l’octubre-
novembre. És una activitat que hi ha a la nostra vila i que propicia la pujada de lloguers.

6. Demanem que a la propera comissió de nomenclàtor es contempli la proposta de la CUP 
per què un nou carrer, avinguda o plaça s'anomeni de la República catalana.

L’alcaldessa:  Recollim el seu prec.

7.Atès que la competència per constituir les meses electorals pot ser delegada a les juntes de 
govern, demanem que d'ara en endavant es faci així. No és el mateix el cost de 6 membres a la 
Junta de Govern que de 17 regidors.

L’alcaldessa:  Estem d’acord que no ens agrada que per un ple que dura cinc minuts haguem 
de tenir una despesa tan gran, però no és clar que es puguin passar les competències a la Junta 
de Govern Local. Ho hem consultat i és el ple el que ha de dir que la Junta de Govern Local 
tindrà la competència per fer el sorteig de meses. Tenim diverses opcions: en el moment que 
es redacti el ROM o en el cartipàs establir que en plens de meses electorals no es cobri o bé 
renunciar-hi com vostès dos van fer en el Ple del 25 d’octubre, que també va durar dos 
minuts.  

Sr. David Caldeira: El que podem plantejar és que en les properes eleccions, el Ple delegui a 
la Junta de Govern Local que estudiï la possibilitat de fer el sorteig de les meses. Per aquest Ple 
sí que cobrarem la indemnització, i anirà directa a la caixa de resistència del Comitè de 
Defensa de la República d’Arenys de Mar.

L’alcaldessa: Això ho plantejarem a la Junta de Portaveus, a veure com ho podem fer, perquè 
com ja sap hi ha regidors que no estan d’acord a no cobrar.

8. Tal com es va aprovar per la campanya de les darreres eleccions municipals, demanem que a 
les cartelleres de propaganda municipal no hi hagi rotació sinó que a cada cartellera hi hagi un 
espai per a cada candidatura.

Sr. Jordi Muñiz: Això ho hem de decidir a la reunió que tindrem entre tots els partits que es 
presenten a aquestes eleccions.

Sr. David Caldeira: Que som el mateixos partits que vam decidir en una moció de fer-ho 
d’aquesta manera.
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9. Atès que en un passat ple es va aprovar l'ampliació d'usos del polígon Valldegata Ponent 
(dotacions comunitàries, concretament d'usos educatius, sanitarioassistencials, esportius, 
administratius, culturals, associatius i religiosos), demanem que l'equip de govern parli i negociï 
amb els promotors del polígon perquè els diferents usos quedin ordenats i agrupats.

L’alcaldessa: El  usos eren per a tots dos polígons industrials, Valldegata Ponent i Valldegata 
Draper. Creiem que ara, amb la construcció de la nau de la brigada, començarà a haver-hi 
moviment i això funcionarà. Sobre el fet de negociar amb els promotors del polígon,  com que 
hi ha diferents propietaris, ells no podran dir, per exemple, que deu naus seguides siguin 
de tèxtil, si és a això al que es referia. Però en podem parlar.

Sr. Gerard Termes:  Simplement, que els  usos socioculturals quedin separats  dels 
industrials. Separar els usos d’oci dels de treball, perquè si estan barrejats sembla que no es 
prengui seriosament ni una cosa ni l’altra. I en l’aspecte estètic, com a mínim, seria molt millor.

L’alcaldessa: Ho preguntarem als tècnics i els traslladarem la resposta.

11.3 PRECS DE JxA

1. Preguem al govern que faci un millor manteniment de la B-511, es veuen herbes i brutícia al 
llarg del tram que passa pel municipi.

Sra. Laia Martín: Recollim el seu prec.

2. Preguem al govern que es revisi la senyalització de zona blava del tram de la Riera Bisbe Pol, 
donat que en aquell tram no hi ha parades del mercat dels dissabtes. Proposem que es traslladi 
la senyalització al tram de la riera Bisbe Pol 89.

Sra. Isabel Roig: A quin tram es refereix? 

Sr. Estanislau Fors:  On tinc jo  el negoci abans hi havia parades i ara no n’hi ha i els cotxes 
hi aparquen. La Policia retira els cotxes amb la grua perquè estan mal aparcats ja que el senyal 
ho prohibeix,  però ben aparcats perquè no hi ha paradistes que vinguin amb la seva furgoneta. 
Es podria rectificar el senyal. 

Sr. Joaquim Mas:  Ens pensàvem que el senyal que deien era un que va caure més amunt del 
restaurant El Mot, però sí que té raó que més avall s’han pogut traslladar les dues parades que 
hi havia i ara no n’hi ha cap i els veïns hi poden aparcar. Parlarem amb la Policia. 

Sra. Isabel Roig: Mirarem que aquest dissabte pugui estar solucionat. 

Sr. Estanislau Fors: És un senyal que hi ha davant del Banc de Sabadell que indica prohibit 
cap amunt i cap avall. Cap amunt ara no té sentit, són cinc llocs que es poden aprofitar de zona 
blava..

3. Preguem al govern que millori la recollida de les deixalles a la part alta de la Riera (zona 
d’alimentació) els dissabtes de mercat. Les darreres setmanes a les 17 h encara hi ha les caixes 
i les bosses d’escombraries a la vorera.
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Sra. Laia Martín: Recollim el seu prec. 

B) PREGUNTES

11.1 PREGUNTES DEL PP

2. Se acaba el 2017, y todavía no tenemos la pista deportiva, las entidades deportivas siguen sin 
la pista tan deseada por todos. ¿Pueden explicarnos cuales son los impedimentos para no tener 
ya la pista? En todo caso… ¿tenemos ya el proyecto? 
¿Tendrán en los presupuestos de este año partida para poder acabarla, en caso de que la 
ejecuten??? 

S’hi inclou  la pregunta número 1 presentada per la Sra. Pérez, del grup municipal de JxA:

1. En quin estat es troba el projecte i la construcció de la tercera pista esportiva?

Sr Jordi Muñiz: Hem mantingut reunions amb els partits polítics i del PP no hi va assistir 
ningú. En aquesta reunió vam exposar un preprojecte de la idea. Sempre hem parlat que 
aquesta tercera pista seria per a la temporada 2018-2019, l’empresa que està fent el projecte 
executiu hi està treballant i esperem que abans de final d’any estigui i poder licitar-lo entre 
gener i febrer.

Sra. Belén Quintero: Usted cree que en 2018 vamos a tener la pista. No sé si ha sido una 
prioridad o no pero es una necesidad para Arenys y todos estamos de acuerdo en esto. Creo  
que se equivocaron cuando pidieron el anteproyecto a la Diputación, todo se retrasó 
muchísimo, pero ¿está cerrado con la empresa?, ¿tendremos el proyecto ejecutado?, ¿hay algún 
plazo cerrado?, ¿de verdad que en el 2018 podremos tener la pista? Es una duda que tengo yo 
pero no solo yo sino muchas entidades deportivas que están desanimadas. Por favor empuje 
este proyecto para que sea una realidad el año que viene. Es un proyecto superimportante. 

Sra. Viviana Pérez: Des de la reunió del mes d’octubre en què ens va presentar 
l’avantprojecte del que seria el projecte executiu que es donaria a les empreses, no ens n’ha 
donat més informació. Pensem que és un projecte de prou envergadura, de prou importància i 
la ciutadania, i sobretot els clubs esportius, li demanaven que ens expliqués els terminis. A 
l’octubre eren uns, ara potser han canviat. Vostè diu que a l’inici de  la temporada 2018-2019, 
és a dir, el mes de setembre de l’any vinent, tindrem la pista acabada. A la reunió vostè va dir 
que abans de Nadal tindrem el projecte executiu i començarem al gener a licitar-la. Queda 
molt, no sabem si estarà acabat o no, quin és l’impediment, si s’ha donat a l’empresa. Una cosa 
és tenir el projecte executiu i una altra és fer les obres. Tres mesos o quatre, jo ho veig difícil. 
Nosaltres també estarem amb el govern pel que calgui però sobretot el que demanem és que 
ens doni els terminis reals i ens tingui informats. 

Sr. Jordi Muñiz: És una prioritat de tot el consistori i ho hem de fer realitat. El mateix que 
hem parlat amb vosaltres, hem parlat amb les entitats. Totes les entitats saben d’aquest 
projecte i saben que hem dit que estarà al mes d’octubre. Tothom sap que un projecte 
executiu no es presenta en 15 dies, porta una feina. Encara queda un mes per poder presentar 
el projecte i, si tot va bé i continua amb el mateix timing, quan el tinguem parlarem amb 
vosaltres per si teniu alguna cosa a dir. De l’avantprojecte, no n’hem tingut resposta, de si ho 
trobàveu bé o no. Encara queda un mes perquè acabi l’any i al gener o febrer s’hauria de fer la 
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licitació. Per fer l’obra són 4 o 5 mesos. Els terminis són els que són i es mantenen. Perquè 
tots volem fer-ho realitat, fa molts anys que s’hauria d’haver fet i esperem que el 2018  els  
terminis es compleixin; la idea és tenir el projecte aquest 2017 i licitar-lo a inicis d’any, tot està 
preparat per a això. Sempre us hem tingut informats. Ha passat un mes des de la reunió. Si 
voleu cada setmana us explicaré en quin punt està el projecte, però crec que quan tinguem el 
projecte executiu és quan ens hem de reunir. 

Sra. Belén Quintero: En la segunda parte de la pregunta le pedía si tenía pensado incluir en 
los presupuestos de este año algún importe para la pista.

Sr. Jordi Muñiz:  De hecho habían 389.000 euros. En este presupuesto pondremos  más 
dinero porque ya sabíamos que el coste de la obra de la  pista subiría más. El dinero está en el 
presupuesto, por tanto no es ningún impedimento para la obra. Nosotros nos estamos dando 
prisa para tenerlo al inicio de la temporada 2018 y los timing marcados  se están cumpliendo.

3. ¿Qué departamento del Ayuntamiento gestiona el bar del camp de futbol?? Deportes o 
Promoción Económica??? 

Sr. Jordi Muñiz: Deportes.

Sra. Belén Quintero: La pregunta es porque el técnico nos dijo que él no se encargaba del 
bar del campo de futbol, que era Promocion Econòmica. Era para saber si había habido algún 
cambio o no.

Sr. Jordi Muñiz: Nosotros consideramos que el bar está dentro  de un recinto deportivo  
municipal,  por lo tanto el responsable tiene que ser y es el técnico de Deportes.

4. ¿Tendremos a los Mossos y Policia Local patrullando juntos en la campaña de Navidad?? 

Sra. Isabel Roig: Aquest dimecres fem la que se’n diu mesa de coordinació operativa 
conjuntament amb els Mossos per planificar tot el que seria la campanya de Nadal: els grans 
esdeveniments de concurrència pública, les nits entre comentes més problemàtiques, con la 
dels Sants Innocents i la de Naps i Cols, i tots els dispositius de les eleccions del 21 de 
desembre. El patrullatge conjunt fa cinc anys que no es fa. Els Mossos d’Esquadra  ho fan a 
traves del dispositiu Grèvol i la Policia local, amb Nadal segur i cívic, evidentment coordinats, 
però més que això no és possible llevat dels actes de grans esdeveniments, nits problemàtiques 
i eleccions. 

Sra. Belén Quintero: Hay muchos municipios que lo hacen, no sé si es un problema de 
Arenys. Si tienen la reunión estaría bien que nos informara.

5. Siguiendo con la campaña de Navidad, ¿tenemos suficientes horas de disponibilidad de la 
policia???. 

Sra. Isabel Roig: Contestant l’anterior pregunta l’informaré de com ha anat la taula de 
coordinació. Quant a si tenim prou efectius, encara queden hores disponibles, però 
evidentment prioritzarem la seguretat durant aquest Nadal en el comerç i especialment en tots 
els  actes que faci falta. 
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6. ¿Está firmado ya el convenio de los trabajadores del Ayuntamiento? 

Sr. Ramon Vinyes: Tenim un preacord amb l’Intercomitè del pacte de condicions i el 
conveni. Hi ha altres temes de negociació, com ara complements i valoracions, i aquesta 
setmana que ve tenim reunió amb l’Intercomitè per abordar aquesta segona fase.  

Sra. Belén Quintero: Lo aprobaremos, s’aprovarà.

Sr. Ramon Vinyes:  La idea seria que els treballadors presentessin en assemblea aquest 
conveni. Després faltarien els informes de Secretaria i Intervenció i  es portaria al Ple. 
Voldríem que s’aprovés abans de final d’any.

7. ¿Tienen pensado instalar la pista de hielo, para el disfrute de los niños este año?? 

Sr. Joaquim Mas: No, aquest any no posarem la pista de gel però farem una altra activitat, un 
tobogan de gel sintètic. S’hi podrà tirar gent de totes les edats.

8. ¿Que coste tienen las luces de Navidad de este año?
    ¿En que horarios han decidido que estarán encendidas? 
    ¿Se ha adjundicado a través de concurso como pedimos el año pasado, y como afirmaron 
que harían? 

Sra. Laia Martín: El cost és de 18.997€. L’horari serà  divendres i dissabte  fins a les dotze i 
les resta de dies fins a les onze, els dies de  Nadal i Sant Esteve fins a les dues de la matinada i 
Cap d’Any fins a les tres.

No, no s’ha fet concurs. Era la intenció però no ens n’hem sortit, intentarem fer-ho de cara a 
l’any que ve.

9. ¿Cual es el motivo por el cual todavia no han contestado ADIF para firmar el convenio de la cesión 
del aparcamiento de la estación? 

S’hi inclou  la pregunta número 7 presentada per la Sra. Pérez, del grup municipal de JxA:

7. Fa mesos que es va dir que s’estava treballant el nou conveni entre Ajuntament i ADIF per regular la 
zona d’aparcament de l’estació de trens. Preguntem al govern en quin estat es troben les negociacions.

L’alcaldessa: Ens van presentar aquest conveni fa mesos. En el primer moment la voluntat era molt 
bona, però el conveni pretén que arreglem l’aparcament d’ADIF, que el pintem, que el mantinguem 
tancat i que tres quartes partes de l’aparcament siguin per als usuaris de RENFE. Per descomptat que no 
ho podem acceptar, estem treballant i negociant per fer una proposta que ens beneficiï a nosaltres 
perquè no podem arreglar l’aparcament i que només hi puguin aparcar una quarta part dels arenyencs. 
També s’ho han de mirar els Serveis Jurídics. Hi havia unes quantes prioritats: una era les Clarisses, la 
segona és la Raureta i la tercera serà aquesta. 

Sra. Belén Quintero: El convenio está dentro de la legalidad. Los servicios jurídicos tendrán que 
hacer su informe. Lo que no encaja es lo que pide ADIF y lo que pide el Ayuntamiento. Hace muchos 
meses. Ya tienen lo de les Clarisses, pero sería importante arreglar este tema cediendo un  poquito con 
diálogo por las dos partes.  
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Sra. Viviana Pérez: Més que res, a nosaltres ens agradaria saber què proposava l’Ajuntament: que fos 
obert, zona blava, de pagament... Quines propostes hi havia sobre la taula. 

L’alcaldessa: De pagament no pot ser perquè era una de les condicions d’ADIF. Nosaltres l’únic que 
volíem era que fos zona verda i reservar unes places per als usuaris de RENFE, però el que ens està 
oferint ADIF no és això. Ens demanem que fem tot el manteniment nosaltres, que pintem i condicionem 
el pàrquing i que la majoria de les places siguin per a ells. La voluntat d’ADIF en el moment que li vam 
plantejar  de tenir aquest aparcament va ser bona però quan ens van donar el conveni no podíem 
acceptar aquestes condicions. Costarà negociar perquè ells parteixen d’unes aspiracions molt altes. Però 
com dic, la voluntat d’ADIF és molt bona, perquè precisament ens han donat permís per asfaltar el 
carrer Pere d’Arenys, que és una reivindicació de feia anys. 

També els comento que l’Ajuntament d’Arenys de Munt i el de Sant Iscle de Vallalta ens demanen poder 
reservar algunes places per als seus vilatans quan hagin d’agafar el tren. Les negociacions estan sobre la 
taula i ens interessa molt perquè vam ser nosaltres qui els ho vam proposar. Intentarem agilitzar-ho.

10.¿ Instalaran la parada de taxi a la altura del Calisay o cercana al hotel Vila d’Arenys, como ya solicito 
en su dia el colectivo de taxis, y que reclaman ahora? 

Sra. Laia Martín: Quan ens arribi la sol·licitud en parlarem, i més amunt del Calisay hi ha una parada 
de taxis.

Sra. Belén Quintero: La parada del Calisay prácticamente no se usa. Se estaba hablando de poner una 
parada más cerca del hotel. Supongo que el primer paso que tienen que hacer es hablar con ustedes. 
Estaría bien porque la parada del Calisay está dejada.

11. ¿Nos pueden confirmar si a partir de enero se aplicara el puerta a puerta a los locales del puerto? 
¿Hay convenio con Puertos? 
¿Supone un sobrecoste para la recogida selectiva? 
Si es así, ¿qué coste?

Sra. Laia Martín: Sí, a partir de gener l’Ajuntament recollirà a les activitats del Port porta a porta a 
aquells locals que vulguin adherir-s’hi. De fet, des de fa anys, l’orgànica ja es recull porta a porta en 
aquesta zona. Aquells que no hi vulguin participar, com qualsevol altra activitat, es poden buscar un 
gestor privat i no pagar la taxa de residus a l’Ajuntament. No s’ha fet cap conveni perquè no fa falta, 
igual que no n’hi ha cap ara per als contenidors. No suposa cap sobrecost, perquè ja no s’hauran de 
recollir contenidors.

11.2 PREGUNTES DE LA CUP

1.  Quants treballadors s'han presentat al concurs d'oposició interna per cobrir les places 
d'administratiu, conductor i auxiliar d'inspecció?

Sr. Ramon Vinyes: De moment se n’han presentat 2 per a les places d’administratiu i 1 per a la plaça 
d’auxiliar d’inspecció, però en tot cas el termini encara no s’ha acabat.

Sr. David Caldeira: No tenia constància que encara no s’hagués acabat.

2.  Quan pensa fer l'equip de govern la consulta perquè els arenyencs puguem decidir l'emplaçament de 
la nova biblioteca entre el Xifré, el Calisay o les Clarisses? Com es pensa fer? Exposició de projectes, 
costos, temporització...

Para descargar una copia de este documento consulte la siguiente página web

Codi Segur de Validació 21172c5aa19a4956b1f60e23ce4ae8a5001

Url de validació https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp

Metadades Classificador:Acta  -

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

T
er

es
a 

Ic
ar

d
o

 P
ar

ed
es

14
/1

2/
20

17
S

ec
re

tà
ri

a 
ac

ci
d

en
ta

l

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

A
n

n
ab

el
 M

o
re

n
o

 N
o

g
u

é
14

/1
2/

20
17

A
lc

al
d

es
sa

https://tramits.arenysdemar.cat/absis/idi/arx/idiarxabsaweb/catala/asp/verificadorfirma.asp?codigoVerificacion=21172c5aa19a4956b1f60e23ce4ae8a5001


39

Sra. Laia Martín: Es farà a principis de l’any que ve, tal com havíem quedat, i inclourà visites als 
diferents equipaments, exposició dels diferents projectes, incloent-hi els costos. La idea és fer també 
tallers on es puguin debatre les diferents opcions i finalment una votació que es faria durant uns quants 
dies.

3. És pensa fer una reunió amb totes les residències geriàtriques de la vila per fer difusió del nou model 
ACP (Atenció Centrada en la Persona) que s'està implementant a la Residència municipal?

Sra. Isabel Roig:  No està previst fer una reunió, estem parlant de residències privades. Sí que es fan 
intercanvis de pràctiques, però de fet entenem que són opcions ideològiques i projectes diferents. Des 
de la pública hem decidit tirar endavant i estem oberts explicar-ho a qualsevol grup promotor de 
residències que hi estigui interessat, però entenem que seria una mica  d’intrusisme el fet d’entrar en els 
models a treballar amb els usuaris. 

Sr. David Caldeira: Entenem que seria un compartir experiències. El projecte és molt potent. Creiem 
que el geriàtric de més qualitat ha de ser el públic i per això ho defensem. 

Sra. Isabel Roig: Hi ha una residència que és convidada a assistir als Consells que fem, i ja estan 
treballant amb aquest model.

4. La setmana passada, finalment, representants de l'equip de govern es van reunir amb l'entitat Junts 
Autisme. Com va anar la reunió i a quins acords es va arribar?

Sr. Carles Sala: A la reunió vam parlar en quin punt es troba la cessió de la Raureta a l’entitat.

Es va informar que l’edifici ja estava desocupat.

Abans, però, de fer la cessió d’ús de l’edifici, es va informar a l’entitat que havien de presentar a 
l’Ajuntament una proposta de projecte de rehabilitació d’obres.

Per fer això, doncs, el proper pas que s’ha de fer és entrar a l’edifici. Convocarem data per anar-hi amb 
l’entitat juntament amb l’arquitecte de la casa i la Brigada. 

Un cop això serà desafectar i fer cessió, que serà a través d’un Acord.

Sr. David Caldeira: Per tant, l’obstacle administratiu i jurídic està salvat i ara el proper pas és entrar-
hi,  reconèixer l’espai i que la entitat faci una proposta.

Sr. Carles Sala: Convocar l’entitat i l’arquitecte de la casa i la brigada  per veure com està i que ens 
facin un esbós de projecte de quines obres faran i parlar de la cessió.

5. Cada quan es fa la neteja dels rials? Actualment al Bareu les plantes són molt altes.

Sra. Laia Martín:  Es va fent periòdicament, no hi ha un temps exacte. Depèn de les  pluges, etc. I pel 
que fa al Bareu, és cert que les plantes són molt altes, i en els propers dies la brigada hi passarà a 
desbrossar.

6. A final d'any finalitza la subvenció del projecte de la Llei de barris. Fa un parell de mesos que 
s'hi ha començat una actuació. Totes les actuacions han estat exposades i consensuades amb el 
veïnat?

S’hi inclou  la pregunta número 3 presentada per la Sra. Pérez, del grup municipal de JxA:
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3. Preguntem al govern en quin estat d’execució es troben les obres del Pla de Barris de Sant 
Elm. Hi ha hagut alguna modificació del projecte?

L’alcaldessa: No només s’està fent una actuació sinó que n’hi ha quatre, que són previstes 
per la Llei de barris. La data límit per acabar aquestes obres és el 31 de desembre de 2017 i 
 són:
-Plaça Salvador Espriu
-Supressió de barreres
-Carrer Montplana
-Canvi d’enllumenat públic i de la xarxa d’aigua.

Tot està funcionant bé. Dilluns passat em vaig reunir amb l’arquitecte director de les obres i 
les empreses que les estan fent per assegurar-nos que el 31 de desembre estaran acabades, 
perquè en cas que no fos així tindríem un problema. Hem modificat uns timing  per poder 
allargar el termini. No hem modificat cap projecte de les obres que es van aprovar al seu dia, i 
nosaltres ja ens vam trobar. I sobre si les obres han estat exposades i consensuades amb els 
veïns, aquesta Llei de barris es va aprovar el 2007 i sí que han estat molt consensuades. Es van 
convocar tots els veïns de Sant Elm per dir-los que volíem tornar a impulsar la Llei de barris i, 
un cop vam adjudicar les obres, vam reunir els quatre contractistes i els vam presentar els 
encarregats de les empreses. Els veïns van nomenar un representant que fes d’enllaç i tot està 
funcionant molt bé, dintre de les molèsties que tenen els veïns, perquè tenen el barri aixecat. 

Sr. David Caldeira: Quan parlàvem de consens, per descomptat que els veïns tenen tota la 
informació del projecte, però hi havia la supressió d’alguna rampa que no hi estava prevista; 
igualment que la plaça de Salvador Espriu, que tampoc no està en el projecte.  En tot cas 
volíem saber si s’havien consensuat o no aquests detalls.

Sra. Laia Martín: Sobre el tema de la rampa, tal com s’està executant és com està dibuixada 
en el projecte que es va aprovar el 2010, però  els veïns la prefereixen com estava. En tot cas, 
no s’ha modificat respecte al projecte.  S’ha parlat amb el contractista per tractar de negociar 
la construcció de la rampa tal com la volen els veïns; en el projecte surt d’una manera 
determinada  i no tenim temps de fer cap modificació del contracte.

Sr. David Caldeira: Felicitem pel fet que es revisi la rampa. En ser un veïnat amb diferents 
nivells, les rampes aquestes el que feien era evitar les barreres arquitectòniques.

11.3 PREGUNTES DE JxA

2. Quanta gent depèn de la Regidoria d’Esports actualment?

Sr. Jordi Muñiz: Actualment són sis persones, les mateixes que fa 8 o 10 anys.

Sra. Viviana Pérez:  Quins càrrecs i quines funcions tenen? 

Sr. Jordi Muñiz: Tècnic d’Esports, auxiliar d’Esports, monitora, pister, manteniment i 
administratiu. 

Sra. Viviana Pérez: D’aquests, quin és el pister de tarda que va dir que posarien?
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Sr. Jordi Muñiz:  El pister ja s’hi va posar. Com sabeu, hem tingut gent de baixa, la de 
manteniment, de llarga durada i una baixa per jubilació d’un altre empleat i per poder continuar 
fent el servei de manteniment de totes les instal·lacions, no només de les instal·lacions 
esportives que hi ha en el centre del Fondo de les Creus, sinó les pistes de skai, d’atletisme 
i de les platges, hi hem hagut de posar el pister a ple rendiment els matins.

Sra. Viviana Pérez: I l’horari de tarda que cobria el pister, qui el fa?

Sr. Jordi Muñiz: Ningú.

Sra. Viviana Pérez: És que precisament les entitats es queixen. Tothom pot estar de baixa, 
però hi ha una mancança, les tardes no queden cobertes, i és precisament quan més s’utilitzen 
les pistes, quan hi ha més activitats, i això és el que reclamen  les entitats. Anava en aquest 
sentit, la pregunta. Tenim sis persones, una està de baixa i no es pot reestructurar perquè ens 
continua quedant aquest buit de tardes, que és la franja més important, per això vostès van 
apostar per posar aquest pister de tardes.

Sr. Jordi Muñiz: El famós pister és una figura que hem implantat nosaltres. També dir-li que 
de sis treballadors de la Regidoria d’Esports tres són administratius, una és monitora als matins 
i dues persones són de manteniment. Quan tenim dues persones de manteniment i una es 
jubila i l’altra està de baixa el que hem de fer és continuar realitzant el mateix servei de 
manteniment de les instal·lacions. Sí que és cert que un cop incorporem la persona per 
substituir la que es va jubilar, aquesta persona tornarà al seu lloc de feina, que és a les tardes.  

Sra. Viviana Pérez: S’han plantejat des de la Regidoria, cobrir aquesta baixa encara que fos 
pel capítol 2 o moure alguna persona de l’Ajuntament per cobrir-la? Perquè tenim una 
mancança i, com vostè ha dit, és una baixa que va per llarg, serà un problema que s’allargarà. 

Sr. Jordi Muñiz: Està pendent de cobrir aquesta plaça i un cop coberta aquesta persona 
tornarà al seu lloc de tardes.

4. Fa setmanes que el calaix de la part baixa de la Riera fa molt mala olor. En ser l’entrada del 
municipi i la primera imatge que reben els visitants, quines accions pensa el govern dur a terme 
per solucionar-ho?

Sra. Laia Martín:   Sí, hi ha hagut algunes fuites de clavegueram, la més important de les quals 
ha estat aquesta setmana. S’han anat solucionant les fuites i ja estem treballant per buidar 
l’aigua estancada que ha quedat a la llera de la Riera.

5. Preguntem al govern si aquest any hi ha previsió d’organitzar la cavalcada de Reis.

Sr. Joaquim Mas: La setmana passada em vaig reunir amb els patges reials perquè estaven 
preocupats pel fet que Arenys sigui una República i que no poguessin venir els Reis. Els vaig dir 
que el Reis d’Orient serien els únics que podrien entrar a Arenys i repartir els regals per totes 
les cases dels nens arenyencs. Sí, hi haurà cavalcada.

6. Preguntem al govern si té intenció de convocar de nou el concurs de les parades del mercat 
de dissabtes que no es van cobrir.
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Sr. Joaquim Mas: En aquests moments no ens plantegem un nou concurs. De moment estem 
intentant moure els paradistes perquè hi hagi una continuïtat del mercat.

Sra. Viviana Pérez: Més que res perquè va quedar molt buit el tram de l’Olivar en amunt.

8. Ens agradaria saber en quin estat es troben el búnquers del municipi.

Aquesta pregunta es retira.

10. El Departament de Governació, Administracions Públiques i Habitatge va convocar el mes 
passat una subvenció per a les administracions locals per oferir ajuts en la formació del 
personal. S’ha sol·licitat aquesta subvenció i per a quin tipus de formació?

Sr. Ramon Vinyes: Crec que la convocatòria és per a la concessió d’ajuts destinats al 
finançament de plans de formació per a l’ocupació dels empleats públics de les administracions 
públiques locals per al  2018, en el marc de l’acord de formació per a l’ocupació de  les 
administracions publiques. El que fem nosaltres, com la majoria d’ajuntaments de la província 
de Barcelona, és anar amb el pla agrupat de la Diputació perquè és la que rep la subvenció. 
Estem tramitant l’adhesió i recollint les demandes de les diferents àrees.

Sra. Viviana Pérez: La pregunta anava en el sentit que aquest any hi ha hagut la digitalització 
de l’Administració de l’Ajuntament, que ha sigut un esforç molt gran per als treballadors; doncs 
si hi havia una formació enfocada en aquesta línia. 

Sr. Ramon Vinyes: És un tema que fa patir perquè costa encara adaptar-se als canvis. Val a 
dir que hi haurà una sessió de formació de protecció de dades personals per a tots els 
treballadors i regidors de l’Ajuntament.

11. Després d’aplicar el protocol de multes per controlar la recollida selectiva incorrecta al 
nostre municipi, preguntem al govern quantes multes han posat en relació amb aquest tema.

Sra. Laia Martín:   Fins al moment, s’han tramitat 19 expedients sancionadors, alguns a 
particulars i alguns a activitats per incivisme relacionat amb la recollida d’escombraries.

12. Preguntem a la Regidora de Governació quantes multes s’han posat per aparcaments en 
doble fila.

Sra. Isabel Roig: En total 919. El mes d’abril n’hi havia 500,  el mes de juliol hi va haver un 
augment de 119 perquè hi van haver moltes activitats, però el mes d’agost 69, el mes de 
setembre 61 i el mes d’octubre 30. Voldríem que fos 0, però entenem que 30 està bé.

13. A finals d’any finalitza el conveni amb l’ARCA del Maresme per a la recollida d’andròmines, 
entenem que ja estan treballant en el nou conveni. Quin model de recollida de trastos vells 
tenen pensat aplicar?

Sra. Laia Martín: La intenció és crear el mes de gener una comissió formada per tots els 
grups municipals per debatre i consensuar conjuntament totes les actuacions de millora en 
matèria de recollida selectiva, incloent-hi el servei de recollida de voluminosos. Penso que en 
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el tema de la recollida selectiva cal que siguem capaços tots de crear consensos al voltant del 
model, perquè és un tema cabdal, i que ens pot tocar gestionar a qualsevol de nosaltres en 
algun moment. És per això que de moment hem prorrogat l’actual contracte amb l’ARCA per 
a la recollida de voluminosos, i que ja estem treballant amb l’Agència d’Ecologia Urbana sobre 
com ha de ser aquesta comissió, el funcionament, objectius, tempos, etc.

14. Preguntem al govern si pensa convocar una reunió amb els grups municipals del municipi 
per començar a treballar en l’elecció del nou Defensor del Poble, donat que a finals d’any, el 
senyor Manel Pou deixarà el seu càrrec.

L’alcaldessa: Hi estem treballant, estem mirant diverses opcions. Si algun grup municipal té 
algun nom o ha pensat en algú en podem parlar. Els propers dies ho haurem de decidir, però  
abans voldríem parlar amb els candidats que tenim nosaltres.

Sr. Estanislau Fors: Recordar-li que per aprovar el defensor del ciutadà necessita tres 
quartes parts dels vots. Per tant Junts per Arenys és necessari  per a l’aprovació. Ens agradaria 
saber ja quins noms, no ara, però ens podem reunir vostè i jo, vostè diu noms i jo li suggereixo 
noms i en parlem, però no em presenti en un ple  un nom que vostès hagin decidit i nosaltres 
haguem de votar sí o sí a aquesta persona.  

L’alcaldessa: Sr. Estanislau, li acabo de dir que si tenen algun nom que ens el plantegin, que 
tenim persones al pensament però la decisió no està presa. No pensàvem prendre-la 
unilateralment, perquè creiem que el defensor del ciutadà ha de ser una persona que sigui 
votada  amb un ampli consens i si pot ser amb unanimitat. Nosaltres estem disposats a parlar 
de qualsevol persona que considerin adient per a aquest càrrec, perquè no tenim un candidat 
únic ni de bon tros. Així que parlem-ne els propers dies.

15. Després de mesos sense cap tipus de notícia, preguntem al Govern en quin estat es troba 
l’organització de visites al retaule de l’església d’Arenys de Mar.

Sra. Isabel Roig: No m’agrada respondre el que he de respondre. Va passant el temps com 
va passar amb vostè. Les condicions de l’església per a l’obertura de l’equipament eren  
inacceptables del tot. Demanaven que l’Ajuntament es fes càrrec del manteniment de serveis 
com l’electricitat, etc. La contraproposta  que va fer l’Ajuntament era que es pogués gestionar 
una entrada simbòlica que garantís l’accés el centre parroquial. Ells ens van proposar de 
gestionar-ho directament ells. En el darrer Consell Pastoral els hem demanat poder-ho 
explicar a tothom, perquè nosaltres hem tingut les reunions amb el rector, estem a la recta 
final. Hi ha molta gent que està d’acord amb el que proposa l’Ajuntament. 

Sr. Joan Miquel Llodrà: I en aquest tram final, què representa que ha de passar perquè la 
gent que ve a Arenys pugui veure el retaule?

Sra. Isabel Roig: S’està veient quan hi ha visites concertades. El que ha de passar és que el 
Consell Pastoral ho aprovi.

Sr. Joan Miquel Llodrà: Aquesta recta final pot durar tres anys més?
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Sra. Isabel Roig: Jo crec que no, estem pressionant per mar i aire, vostè tampoc se’n va 
sortir. Vam tenir diverses reunions i ens van presentar una proposta. Nosaltres vam presentar 
la contraproposta i ara falta que el Consell Pastoral ho aprovi. 

Sr. Joan Miquel Llodrà: Jo no me’n vaig sortir perquè em van treure del govern i per  tant 
no vaig poder continuar treballant. Treballem plegats perquè es pugui veure el retaule. Espero 
que la cosa sigui breu, perquè que s’ha de fer tot un ritual per veure’l i no hauria de ser així.

Sra. Isabel Roig: Hi estem absolutament d’acord. Sí que és evident que ens hem d’entendre i 
que puguem gestionar una entrada assequible que permeti l’obertura diària del centre religiós. 

Sr. Joan Miquel Llodrà: Som al novembre del 2017. Esperarem uns quants mesos per 
tornar-ho a  preguntar.

16. Preguntem al govern a quines subvencions s’ha acollit de les que ha convocat el Consell 
Comarcal del Maresme.

L’alcaldessa: Li volem demanar un aclariment: no sabem a què es refereix perquè el Consell 
 Comarcal del Maresme no atorga subvencions. Vol dir el Pla d’ocupació? 

Sr. Estanislau Fors: El passat 15 de setembre va haver-hi unes subvencions del Consell 
Comarcal del Maresme sobres rieres i unes altres sobre joves. Ens agradaria saber si vostès 
s’hi han adherit o no han presentat cap proposta .

L’alcaldessa: La de les rieres era de la Diputació i el Consell Comarcal feia de traspàs. Quant 
a la de joves, ens ho mirarem, però no ens consta.

Sr. Estanislau Fors: Era de la Diputació, però han demanat la subvenció sobre rieres?

Sra. Laia Martín: No hem demanat aquesta subvenció perquè demanem les subvencions que 
podem gestionar tècnicament i tal com van els tècnics de Medi Ambient no ens vam veure amb 
la capacitat de preparar el projecte. 

Sr. Estanislau Fors: Entenc que ja em diran si han sol·licitat la de joves.

L’alcaldessa: Sí, s’ho mirarà el regidor i li contestarem.

I atès que no hi ha més assumptes a tractar l’alcaldessa aixeca la sessió a les 21:15 hores, de la 
qual  jo, la secretària accidental, dono fe.

 Vist i plau
La secretària accidental                                                            L’alcaldessa
Teresa Icardo Paredes                                                            Annabel Moreno Nogué
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